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ایران و آژانس در مسیر تعاملی تازه
سیدجلال ساداتیان

توافق اخیر ایــران و آژانس بین المللی انرژی اتمی می توانــد زمینه را برای آغاز مذاکرات 
برجامی در وین نیز فراهم کند و به نظر می رسد ایران نیز در این مسیر به دنبال حل و فصل 
و پیگیری این گفتگوها باشــد؛ گفتگوهایی که می تواند راه حل هایی را پیش روی طرفین 

برای رسیدن به توافق نهایی بگذارد.
عــدم همکاری ایران با آژانس بین المللی انرژی اتمی می توانســت شــرایط را برای ایران 
همزمان با روی کار آمدن دولت جدید دشــوارتر کند. در این راستا اگر از سفر رافائل گروسی 
به تهران جلوگیری می شــد،احتمال صدور قطعنامه ای علیه ایران در شــورای حکام آژانس 
بین المللی انرژی اتمی و ارجاع آن به شورای امنیت سازمان ملل قوت می گرفت. اما دولت 
ســیزدهم تصمیم بر آن گرفت تا هماهنگی های لازم را با آژانس در دستور کار خود داشته 
باشد. در همین حال با سفر مدیرکل آژانس به ایران توافقی بین طرفین صورت گرفت که می 
توان آن را مثبت ارزیابی کرد. توافقی در ســایه مصوبه بحث برانگیز مجلس شورای اسلامی 
که پیش تر دولت آقای روحانی را از رسیدن به هر گونه توافق با آژانس انرژی اتمی منع می 
کرد. در همین حال آژانس بین المللی انرژی اتمی نیز نگرانی هایی داشــت که القائات رژیم 

صهیونیستی مبنی بر اقدامات ایران در سکوت خبری به آن دامن می زد.
اما بر اســاس بیانیه مشــترک و توافق جدید به بازرســان آژانس اجازه داده شد تا نسبت به 
سرویس فنی تجهیزات نظارتی مشخص شده و جایگزینی کارت های حافظه آن ها که تحت 
مهر و موم مشــترک در ایران نگهداری خواهند شــد، اقدام نمایند.موضوعی که اگر دردولت 
های قبلی یعنی یازدهم و یا دوازهم صورت می گرفت می توانســت با واکنش ها و جنجال 
های زیادی روبرو و همچنین مورد انتقاد شدید نمایندگان مجلس قرار گیرد اما همگرایی بین 

قوای مجریه و مقننه مانع هر گونه انتقاد نسبت به این موضوع شد.
گروسی که با ابراز خرسندی نسبت به این توافق تهران را ترک کرد، بار دیگر از سفر مجدد 
خود به ایران خبر داد و اظهار داشت که عزیمتش به تهران پس از اتمام سفر رئیس سازمان 
انرژی اتمی ایران به وین و به زودی انجام خواهد شد. بنابراین سفر گروسی به تهران، آژانس 
و جمهوری اسلامی ایران را از مسیر اختلاف و تنش دور کرد و فضایی مثبت، همراه با تعامل 

و همکاری را در روابط دو طرف ایجاد کرد.
شــکل گیری چنین فضای مثبتی بالطبع می تواند زمینــه را برای آغاز مذاکرات برجامی در 
وین نیز فراهم کند و به نظر می رسد ایران نیز در این مسیر به دنبال حل و فصل و پیگیری 
این گفتگوها باشد؛گفتگوهایی که می تواند راه حل هایی را پیش روی طرفین برای رسیدن 

به توافق نهایی بگذارد.

دیدگاه

در کشور با افرادی روبرو هستیم که با نظر 
رهبری در مورد برجام مخالفند

سلیمی نمین:قرار بود رئیسی از سلایق مختلف در کابینه استفاده کند، اما عقب نشینی کرد
عباس ســلیمی نمین بر این باور اســت که آقای رئیســی، به هیچ وجه، دیدگاه جریان تند 
پایداری را در ارتباط با برجام و سیاســت خارجی نــدارد و رئیس دولت و وزیر خارجه، بارها، 

مواضع خودشان را در این زمینه اعلام کرده اند.
این چهره سیاســی اصولگرا در گفت وگوی مفصل با خبرآنلاین دیدگاههای خود را در مورد 

ترکیب دولت سیزدهم، چالشها و آسیب های آن مطرح کرد.
بخشهایی از اظهارات سلیمی نمین را می خوانید:

*در دولت آقای رئیسی، سلایق مختلف اصولگرایی وجود دارد البته قرار بود که خارج از طیف 
اصولگرایی هم افرادی در دولت وی به کار گرفته شــوند که به نظر می رسد آقای رئیسی در 
این زمینه عقب نشــینی کرد وگرنه، قرار بود آقای اســلامی وزیر راه و شهرسازی در جایگاه 
خودش بماند که نیروی متعلق به اصلاح طلبان بود که البته آقای رئیسی در جای دیگری از او 
بهره گرفت و ایشان را به عنوان رئیس سازمان انرژی اتمی منصوب کرد که این نشاندهنده 

تمایل آقای رئیسی است.
* جوانگرایی  به خوبی در این دولت پیگیری شده است البته جوانگرایی در کنار امیدآفرینی، 
نگرانی هایی را هم به دنبال دارد چون نیروهای جوان، در یک ســری عرصه ها، خودشان را 
نشــان ندادند یا اگر در عرصه هایی نشــان دادند عرصه هایی در سطوح بسیار پایین بود و در 
سطوح کلان، خودشان را ثابت نکردند. بنابراین نگرانی وجود دارد به به این دلیل که امکان 

دارد در سطوح کلان نتوانند از عهده این مسئولیت سنگین برآیند.
*به نظرمن بعد از 1 ســال اگر وزیر جوان نتوانســت خودش را با شرایط وزارتخانه ای وفق 
دهد، باید تغییر کند. فکر می کنم همه ما باید این نکته را به دولت متذکر شــویم و فکر می 
کنم آقای رئیســی هم به این مسئله توجه داشته باشــند که اگر وزیری نتوانست، این تغییر 

صورت بگیرد.
*به هیچ وجه آقای رئیســی  دیدگاه جریان تند پایــداری را در  زمینه برجام ندارد و رئیس 
دولــت، بارها، مواضع خودش را در این زمینه اعلام کرده اســت، وزیر خارجه هم مجددا به 
این قضیه اشــاره کرد. در این دولت مذاکره و احیای برجام به هیچ وجه امر ناپســندی تلقی 
نمی شــود، آنچه که ناپسند تلقی می شود نخست، پیوند زدن آن با مسائل داخلی است ، دوم  

زمان برَ کردن  بحث.
*برخی در داخل کشور، سیاست رهبری را در ارتباط با برجام قبول ندارند و کل مذاکره را هم 
مورد پذیرش قرار نمی دهند اما سیاســت رهبری در این زمینه و سیاست دولت آقای رئیسی 

به نظر من هیچ منعی در چهارچوب برجام ندارد.
*این دولت ظرفیت بسیار مناسبی هم در درون خودش و هم در بیرون خودش برای بازسازی 
اعتمادجامعه دارد  ازاین رو شاید اولین دولتی است که ظرفیت خوبی را بعد از سال ها در این 
عرصه ایجاد کرده اســت. شــخص رئیس جمهور و برخی از نیروهای کابینه او این ویژگی ها 

را به خوبی دارند.
* هجمه های بســیار گسترده و زودهنگامی شروع شــد؛ هجمه هایی غیرمنطقی، آن هم از 
سوی برخی از شــبکه های بیرونیِ وابسته به ســایر دولت ها که یک سری بهانه جویی های 
غیرمنطقــی را مطرح کردند مبنی براینکه چرا آقای عبداللهیان در ردیف ســران کشــورها 
ایســتاده؟! این در حالی اســت که به نظر بنده اگر هم ایستاده باشد نشان دهنده اقتدار کشور 

ما است.

احتمال بازگشایی کنسولگری عربستان در مشهد 
یک تحلیلگر مســائل بین الملل در خصوص 
اخبار منتشرشــده مبنی بر احتمال بازگشایی 
کنسولگری عربستان در مشهد و کنسولگری 
ایــران در جده، گفت: من احتمال این امر را 
بالا می بینم، خصوصا بــا توجه به تحولات 
اخیر افغانســتان، نگرش ها در مورد حمایت 
قوی آمریکا از کشورهای منطقه تغییر یافته 
است و عربستان نیز دریافته است که باید با 
ایران تماس داشــته باشد تا بتواند تنش های 
پیش آمده برای خودش را بهتر مدیریت کند.
ایسنا نوشت: دکتر احمد فاطمی نژاد با اشاره 
به ســفر روز یکشــنبه الکاظمی بــه ایران، 
اظهار کرد: مهمترین دغدغه ای که مصطفی 
الکاظمــی از روزهای ابتدایــی دولت خود 
داشــت، رساندن عراق به شــرایطی باثبات 
بــود و یکی از برنامه هایــی که برای تثبیت 
وضعیت عراق داشته اســت، برقراری پیوند 
بیــن دولت هایــی که در عراق بــا یکدیگر 
رقابت دارند، اســت. دولت هایی مانند ایران 
و عربســتان، ایران و آمریکا، ایران و ترکیه 

و غیره.
وی افزود: یکی از مشــکلاتی که الکاظمی 
در این مسیر داشت، این بود که کشورهایی 
ماننــد ایران و آمریکا یا ایران و عربســتان، 
بــا یکدیگر قطع رابطه دارنــد، لذا در چنین 
شــرایطی مهمترین دغدغــه الکاظمی این 
بــود که نقش میانجی را بین این کشــورها 
ایفا کند تا این کشــورها حداقل در موضوع 
عراق بتوانند به تفاهمی برســند تا الکاظمی 
از این طریق بتواند کشــورش را به شرایط 

ثبات برساند.
عضــو هیأت علمــی گروه علوم سیاســی 
دانشگاه فردوسی مشهد ادامه داد: الکاظمی 
به منظور دســت یابی به ایــن هدف خود، 
تلاش های زیادی انجام داده است و با ایران، 
عربســتان و آمریکا مذاکرات زیادی داشته 

است و برگزاری نشســت بغداد نمونه ای از 
این تلاش ها بود. همچنین الکاظمی تلاش 
کرده اســت توجه بقیه کشــورهای عربی 
منطقه مانند مصر و اردن را نسبت به عراق 

جلب کند.
فاطمی نــژاد بیان کرد: ســفر اخیر الکاظمی 
بــه ایران نیز علاوه بر اینکه در امتداد همان 
برنامه هــای قبلی اش بود، به روی کار آمدن 

دولــت جدید ایــران که مهمتریــن مبنای 
سیاست خارجی خود را ارتباط با همسایگان 
عنوان کرده اســت نیز مربوط می شد و این 
موضوع هم در انجام این سفر تاثیرگذار بوده 

است.
وی در پاســخ به این پرسش که آیا ممکن 
است خروج آمریکا از عراق، باعث رخ دادن 
افغانستان در  اخیر  اتفاقاتی مشــابه حوادث 
عراق شود، گفت: عراق از نظر میزان ثبات، 
اصلا قابل مقایســه با افغانســتان نیســت. 
دولت عراق ثروتمند اســت، نیروی نظامی 
قدرتمندی دارد و سابقه دولت داری بیشتری 
را هــم دارد. در عراق نیروهــای خارجی و 
گروه های تروریســتی به ســبک افغانستان 
وجود ندارند، بلکه عناصری وارداتی هستند. 
ضمن اینکه ســطح حضور آمریکا در عراق، 
پایین تر از سطح حضورش در افغانستان بود 
که این هم به دلیــل توانمندتر بودن دولت 
عراق نســبت به دولت ســابق افغانســتان 
اســت. لذا در صورت خروج آمریکا از عراق، 

نیروهایی مانند طالبان در این کشــور ظهور 
نخواهند کرد.

این تحلیلگر مســائل بین الملــل ادامه داد: 
اما باز هم در صورت کمرنگ شــدن نقش 
آمریکا در عراق، احتمال بروز تنش هایی در 
این کشور وجود دارد؛ چراکه تنوع گروه های 
قومیتی و مذهبی، نقطه اشــتراک بین عراق 
و افغانستان اســت و تنش بین این گروه ها 

می توانــد ثبات در عــراق را تهدیــد کند. 
همچنین هم عراق و هم افغانستان به لحاظ 
هویت ملی کم و بیش ضعیف هستند و این 
هم می تواند عاملی باشد برای بروز منازعات 
و تنش هــای داخلی در عــراق. اما به طور 
کلی قدرت دولت عراق اصلا قابل مقایســه 
با دولت ســابق افغانستان نیست و این مانع 
از این می شود که گروهکی مانند طالبان بر 
بغداد مسلط شــود و دولت مرکزی را تحت 

سیطره خود دربیاورد.
فاطمی نژاد همچنین با اشاره به صحبت های 
اخیر وزیر خارجه عربســتان، مبنی بر اینکه 
این کشور به دنبال توافقی جامع تر از برجام 
بــا ایران اســت، عنوان کرد: این خواســته 
عربســتان قابلیت عملیاتی شــدن ندارد و 
قبل از هر کســی خود عربســتان می داند 
که مطرح کردن این خواســته کاری بیهوده 
است؛ چراکه قدرت های بزرگتر از عربستان 
هم نتوانستند ایران را وادار به انعقاد توافقی 

فراتر از برجام کنند.

عضــو هیأت علمــی گروه علوم سیاســی 
دانشــگاه فردوسی مشــهد با بیان اینکه در 
حال حاضر عربســتان در موضع ضعف قرار 
دارد، خاطرنشــان کرد: علاوه بــر اتفاقات 
یمن، خروج آمریکا از افغانستان نیز به تمام 
متحدین منطقه ای ایالات متحده نشان داد 
که این کشور قابل اعتماد نیست و نمی توان 
روی حمایت های آن حســاب کرد. بنابراین 

کشورهایی مانند عربستان در چنین شرایطی 
می خواهند خودشــان مشکلات خود را حل 
کنند، خصوصا اینکه در روزهای اخیر اخباری 
مطرح شده اســت که آمریکا نیروهای خود 
در عربســتان را هم کاهش داده و بخشی از 
سامانه های پاتریوت خود را که در عربستان 
مســتقر کرده بود از این کشــور خارج کرده 
این ها نشان دهنده  ادامه داد: همه  است.وی 
این است که آمریکا دیگر آن هزینه هایی را 
که ســابقا برای حمایت از عربستان می کرد 
را نمی کند و عملا می توان گفت عربســتان 
در برابر ایران و برخی دیگر از کشــورهای 
منطقــه تنها مانده اســت و همین می تواند 
یکی از دلایلی باشــد که عربستان به سمت 
تنش زدایی با ایران حرکت کرده اســت. لذا 
من فکر می کنم اینکه عربستان مطرح کرده 
اســت به دنبال توافقاتی فراتــر از برجام با 
ایران است، جنبه شعاری دارد و می خواهد از 
آن به عنوان یک ابزار فشــار مصنوعی علیه 
ایران در مذاکرات دوجانبه و بازی توازن قوا 

در منطقه استفاده کند. وگرنه خود عربستان 
قبل از هر کســی می داند خواسته هایش در 
تصمیمات کلان ایران در خصوص مذاکرات 
و برنامه هســته ای تاثیرگذار نیست و در این 
قدرت های  بــودن  تاثیرگذار  خصوص حتی 

بزرگ هم چندان مشخص نیست.
این تحلیلگر مسائل بین الملل اضافه کرد: در 
مجموع باید گفت این صحبتی که عربستان 
مطرح کرده اســت، صرفــا در حد یک ابزار 
فشــار است و این کشــور اصلا توان تعیین 

دستور کار برای مذاکرات وین را ندارد.
اخبار  در خصــوص  همچنین  فاطمی نــژاد 
منتشرشــده مبنی بــر احتمال بازگشــایی 
کنسولگری عربستان در مشهد و کنسولگری 
ایران در جده، اظهار کرد: من احتمال این امر 
را بالا می بینم، خصوصا با توجه به تحولات 
اخیر افغانســتان، نگرش ها در مورد حمایت 
قوی آمریکا از کشورهای منطقه تغییر یافته 
اســت، کما اینکه عربستان پیش از این هم 
در جریان اتفاقات یمن و مشکلاتی که برای 
تاسیسات نفتی اش به وجود آمده بود، متوجه 
شــد که باید با ایران تماس داشته باشد. در 
پایین تری  تماس سطح  بین الملل،  مناسبات 
از تعامل دارد و عربســتان دریافته است که 
حداقل با ایران باید تماس داشــته باشــد تا 
بتوانــد تنش های پیش آمده برای خودش را 

بهتر مدیریت کند.
این استاد دانشگاه ادامه داد: در چنین فضایی 
چه چیزی بهتر از مراودات کنســولی و رفت 
و آمدهای غیر سیاســی. لــذا این بحثی که 
در خصوص احتمال بازگشــایی کنسولگری 
عربستان در مشــهد و کنسولگری ایران در 
جده مطرح شــده اســت نیز همین هدف را 
نشــان می دهد و من فکر می کنم اگر اتفاق 
جدیدی رخ ندهد، احتمال بازگشایی این دو 
کنسولگری  در آینده نزدیک بسیار بالا است.

یادداشت

حضورایراندرسازمانهمکاریشانگهایمحققمیشود؟
ــا نزدیــک شــدن بــه زمــان برگــزاری  مریــم آزیــش/ ب
ــازمان  ــو س ــورهای عض ــران کش ــورای س ــلاس ش اج
ــهریور  ــای ۲5 و ۲۶ ش ــه روزه ــانگهای ک ــکاری ش هم
در پایتخــت تاجیکســتان برگــزار می شــودو شــرکت 
ــت  ــن نشس ــران در ای ــلامی  ای ــوری  اس ــس جمه ریی
بــه تقویــت حضــور ایــران در ایــن ســازمان و مصــداق 

ــه شــرق اســت. ــگاه ب ــی ن عمل
رســمی  دعــوت  بــا  صبح امــروز،  بهگزارشــروزنامه 
تاجیکســتان بعنــوان رئیــس دوره ای ایــن ســازمان دکتــر 
ــرار اســت در نخســتین ســفر  ــم رئیســی ق ســید ابراهی
ــه  ــران ب خــود در مقــام ریاســت جمهــوری اســلامی ای

ــد. دوشــنبه ســفر کن
ــلامی  ــوری اس ــری، جمه ــهای خب ــاس گزارش ــر اس ب
ایــران از ســال ۲005 تاکنــون بــه عنــوان عضــو ناظــر 
در ایــن ســازمان حضــور دارد و اکنــون روســیه خواســتار 
پیوســتن ایــران بــه عنــوان عضــو دائــم ایــن ســازمان 

اســت.
ــه  ــا توجــه ب ــران در ایــن ســازمان ب ــم ای مشــارکت دائ
حوزه هــای  در  آن  اعضــاء  گســترده  همکاری هــای 
ــی، پولی-بانکــی،  ــی، اقتصــادی، بازرگان سیاســی، امنیت
انــرژی و فرهنگــی فضــای مناســب تری را بــرای 
تعامــلات بین المللــی و پیشــبرد نــگاه بــه شــرق 

کشــورمان فراهــم خواهــد آورد.
توســعه همــکاری ایــران و ســازمان همکاری هــای 
ــت  ــلامی از اهمی ــوری اس ــواره در جمه ــانگهای هم ش
ــه حجــه  ــا حــدی ک ــوده اســت ت ــوردار ب ــی برخ فراوان
الاســلام ابراهیــم رئیســی در جدیدتریــن گفتگــوی خــود 
ــر ضــرورت توســعه  ــی خــود ب ــای روس و چین ــا همت ب

ــد کــرد. ــرآن تاکی ــن ســازمان ب ــا ای همــکاری ب
موافقت روسیه با عضویت ایران

ــور  ــس جمه ــاری، رئی ــاه ســال ج ــخ ۲۷ مردادم در تاری
ــر  ــا »ولادیمی ــی ب ــوی تلفن ــورمان در گفتگ ــد کش جدی
پوتیــن« همتــای روس خــود از ابتــکار مســکو بــرای بــه 
ــازمان  ــران در س ــت ای ــد عضوی ــن فرآین ــان انداخت جری
همکاری هــای شــانگهای تشــکر و آن را اقدامــی در 

ــن  ــک فیمابی ــیار نزدی ــبات بس ــم مناس ــتای تحکی راس
ــی کــرد. ارزیاب

ــد  ــدواری کردن ــراز امی ــور اب ــس جمه ــان دو رئی در پای
ــنبه  ــهر دوش ــانگهای در ش ــلاس ش ــیه اج ــا در حاش ت
مفصل تــری  گفتگوهــای  و  ملاقــات  تاجیکســتان 

ــند. ــته باش ــه داش ــورد علاق ــات م ــاره موضوع درب
ــی  ــورای عال ــر ش ــمخانی دبی ــی ش ــز عل ــر نی پیش ت
ــکلای  ــا »نی ــو ب ــه گفتگ ــاره ب ــا اش ــی ب ــت مل امنی
پاتروشــف« دبیــر شــورای امنیــت روســیه، اعــلام کــرد: 
موانــع سیاســی بــرای عضویــت دایــم ایــران در پیمــان 
ــی،  ــا طــی تشــریفات فن شــانگهای برداشــته شــده و ب

ــد. ــد ش ــی خواه ــران نهای ــت ای عضوی
حمایت چین

آیــت الله رییســی در گفتگــوی تلفنــی بــا »شــی جیــن 
ــردی  ــای راهب ــن، طرح ه ــور چی ــس جمه ــگ« رئی پین
ــک راه«  ــک کمربند-ی ــزرگ »ی ــرح ب ــد ط ــن مانن چی
ــر منافــع ایــران دانســت و اظهــار داشــت:  را منطبــق ب
ــران  ــع ای ــای جام ــه همکاری ه ــل برنام ــرای کام اج
ــای دو  ــتگاه ه ــه دس ــتور کار هم ــد در دس ــن بای و چی

کشــور باشــد.
رئیــس جمهــور چیــن نیــز ضمــن قدردانــی از حمایــت 
ــورش  ــت کش ــن، حمای ــن چی ــع بنیادی ــران از مناف ای
ــانگهای را در  ــان ش ــران در پیم ــمی ای ــت رس از عضوی
راســتای منافــع درازمــدت ایــن ســازمان عنــوان کــرد.

حمایت تاجیکستان
خارجــه  امــور  وزیــر  مهرالدیــن«  الدیــن  »ســراج 
در  مطبوعاتــی  کنفرانــس  یــک  تاجیکســتان طــی 
ــتان  ــت: تاجیکس ــن کشــور گف ــنبه« پایتخــت ای »دوش
ــانگهای  ــکاری ش ــازمان هم ــران در س ــت ای از عضوی

ــرد. ــد ک ــت خواه حمای
بــه روزنامــه صبح امــروز از پایــگاه خبــری »اینترفکــس« 
ــاده  ــتان آم ــت: »تاجیکس ــن گف ــتان، مهرالدی تاجیکس
اســت تــا بــا توافــق کشــورهای عضــو، از تصمیــم ایران 

بــرای عضویــت در ایــن ســازمان حمایــت کنــد.
ــرای  ــی ب ــم و روال خاص ــک نظ ــرد: ی ــح ک وی تصری

ــود دارد  ــازمان وج ــن س ــد در ای ــرش اعضــای جدی پذی
ــوان  ــه عن ــد. ب ــول می انجام ــه ط ــال ب ــد س ــه چن ک
مثــال، اگــر رونــد پذیــرش هنــد و پاکســتان بــه 
ســازمان همــکاری شــانگهای را بخاطــر بیاوریــم، ایــن 
درخواســت در ســال ۲01۴ مــورد بررســی قــرار گرفــت 
و حــدود 3 ســال بعــد در مــورد عضویــت آنهــا تصمیــم 

ــد.« ــری ش گی
تاریخچه سازمان همکاری  شانگهای

ــا  ــارزه ب ــدف مب ــا ه ــانگهای  ب ــکاری  ش ــازمان هم س
ــران  ــی س ــا گردهمای ــد و ب ــی جدی ــای امنیت تهدیده
ــتان و  ــتان، قرقیزس ــن، قزاقس ــیه، چی ــورهای روس کش
تاجیکســتان در ســال 1۹۹۶ در شــهر شــانگهای تحــت 
ــت. ــه گذاش ــه عرص ــا ب ــانگهای 5 پ ــروه ش ــوان گ عن

ــتان  ــد و پاکس ــران، هن ــور ای ــه کش ــال ۲005 س در س
بــه عنــوان اعضــای ناظــر بــه ایــن ســازمان پیوســتند. 
ــم  ــت دائ ــه عضوی ــال ۲01۷ ب ــتان در س ــد و پاکس هن
ــال های ۲00۶ و ۲015  ــز در س ــران نی ــد. ای آن درآمدن

ــرد. ــه ک ــم را ارائ ــت دائ درخواســت عضوی
افغانســتان، مغولســتان و بــلاروس نیــز از اعضــای ناظــر 
ــه ۲015 کشــورهای  ــن ســازمان هســتند. از 10 ژوئی ای
ارمنســتان، جمهــوری آذربایجــان، نپــال، کامبــوج، 
ترکیــه و ســریلانکا نیــز بــه صــف متقاضیــان عضویــت 

ــته اند. ــازمان پیوس ــن س در ای
ــلادی  ــال ۲005 می ــران در س ــلامی ای ــوری اس جمه
ماننــد هنــد و پاکســتان بــه عنــوان اعضــای ناظــر بــه 

ــازمان پیوســت. ــن س ای
 هنــد و پاکســتان در ســال ۲01۷ بــه عضویــت دائــم آن 
درآمدنــد. ایــران نیــز در تاریــخ 10 بهمــن 1383 ) ۲00۴ 
( تقاضــای عضویــت خــود را ارائــه کرد و ســند پیوســتن 
ــر در  ــوان ناظ ــه عن ــد ب ــتان و هن ــراه پاکس ــه آن هم ب
اجــلاس ســران ســازمان در شــهر آســتانه قزاقســتان در 

تاریــخ 1۴ و 15 تیــر مــاه 138۴ امضــاء شــد.
بــا نگاهــی بــه موقعیــت ژئوپلتیکــی ایــران مــی  تــوان 
ــر تقســیم بندی هــای  دریافــت کــه ایــن کشــور در اکث

سیاســی-جغرافیایی آســیا وجــود دارد.

در خــرداد ســال جــاری، »نظــام الدیــن زاهــدی« ســفیر 
تاجیکســتان در تهــران در نشســت خبــری دربــاره 
ــاق  ــرد: الح ــار ک ــانگهای اظه ــکاری ش ــازمان هم س
ــزو  ــی ج ــو اصل ــوان عض ــازمان بعن ــن س ــه ای ــران ب ای

برنامه هــای ایــن ســازمان اســت.
وی افــزود: تصمیمــات ســازمان بایــد بــا رضایــت همــه 

کشــورهای عضــو باشــد.
اینکــه  بیــان  بــا  تهــران  در  تاجیکســتان  ســفیر 
کشــورهای عضــو اصلــی ریاســت ســازمان را برعهــده 
دارنــد، گفــت: در حــال حاضــر ریاســت ســازمان 
برعهــده تاجیکســتان اســت. شــهریور مــاه امســال و در 
ــانگهای  ــای ش ــازمان همکاری ه ــت س ــتمین نشس بیس
ــد و  ــل می آی ــه عم ــل ب ــتان تجلی ــت تاجیکس از ریاس
ــود. ــد ب ــتان خواه ــا ازبکس ــازمان ب ــدی س ــت بع ریاس
ــی دهــد، توســعه  ــور نشــان م ــوارد مذک ــه م نگاهــی ب
ــانگهای و  ــکاری ش ــازمان هم ــا س ــران ب ــکاری ای هم
ــتای  ــاله در راس ــن مس ــن از ای ــیه و چی ــت روس حمای
از جملــه  اســت کــه  بــه شــرق«  ایــران  »نــگاه 
مهم تریــن رویکردهــای سیاســت خارجــی در دولتهــای 
پیشــین و فعلــی ایــران بــه شــمار مــی آیــد کــه 
ــد منافــع کشــور را در ســطح بین المللــی دنبــال  می توان

ــد. کن
ــه  ــنبه ب ــران روز پنجش ــلامی ای ــوری اس ــس جمه ریی
دعــوت رســمی »امــام علــی رحمــان« رییس جمهــوری 
تاجیکســتان و بــرای حضــور در اجلاس ســران ســازمان 

ــد. ــه دوشــنبه ســفر می کن همــکاری شــانگهای ب
رییــس جمهــوری در ایــن ســفر عــلاوه بــر حضــور در 
ایــن اجــلاس، دیدارهــای دوجانبــه ای هــم بــا ســران و 
روســای هیات هــای حاضــر در اجــلاس ســران ســازمان 
همــکاری شــانگهای خواهــد داشــت. رییــس جمهــوری 
را در ایــن ســفر هیــات بلندپایــه ای از مقام هــای 

ــد. ــی می کن ــورمان همراه ــادی کش ــی و اقتص سیاس
ــه  ــانگهای ب ــلاس ش ــس از اج ــن پ ــی همچنی رییس
ــدار  دعــوت رســمی رییــس جمهــوری تاجیکســتان، دی
ــک خــود خواهــد داشــت. ــای تاجی ــا همت ــه ای ب ۲جانب

511/13اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد ناحیه یک 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
تکلیـف  تعییـن  قانـون  نامـه  آئیـن   13 مـاده  و  قانـون   3 مـاده  موضـوع  آگهـی 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای شـماره 
1۴00۶030۶0030003۹8 هیـات اول موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتی 
اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملک 
مشـهد ناحیـه یـک تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی  خانـم در بی بـی  پرکی 
کوشـکی فرزند خیر محمد به شـماره شناسـنامه 33۲ صادره از سـراوان در ششـدانگ  
اعیـان یـک بـاب سـاختمان بـه مسـاحت 10۶ متر مربع   پـلاک ۴1۴0 فرعـی از ۲۴ 
اصلـی بخـش ۹ مشـهد واقـع در شـهرک شـهید رجایـی داخـل حـر1۹ پـلاک 108 
اعیـان متعلـق بـه خـود متقاضـی و عرصـه متعلـق به  آسـتان قـدس رضـوی محرز 
گردیـده اسـت. لـذا بـه منظـور اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت بـه فاصلـه 15 روز 
آگهـی مـی شـود در صورتـی که اشـخاص نسـبت به صـدور سـند مالکیـت متقاضی 
اعتراضـی داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی بـه مـدت دو ماه 
اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید، ظـرف مدت یـک ماه از 
تاریـخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خود را بـه مراجع قضایـی تقدیم نماینـد. بدیهی 
اسـت در صـورت انقضـای مـدت مذکور و عـدم وصول اعتـراض طبق مقررات سـند 
مالکیـت صـادر خواهـد شـد. م.الـف8۶1 تاریـخ انتشـار نوبـت اول: 1۴00/۶/۹. تاریخ 

انتشـار نوبـت دوم: 1۴00/۶/۲۴
محمد جواد غلامی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک ناحیه یک مشهد

بحثی که در خصوص احتمال بازگشایی کنسولگری عربستان در مشهد و کنسولگری ایران در 
جده مطرح شده است نیز همین هدف را نشان می دهد و من فکر می کنم اگر اتفاق جدیدی رخ 

ندهد، احتمال بازگشایی این دو کنسولگری  در آینده نزدیک بسیار بالا است

,,
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شمالیرسیدگیشد

رئیس هیئت مدیــره اتحادیه مرغ تخم گذار با 
اشــاره به واردات 10 هزار تن تخم مرغ طی 
روزهــای آینده از ثبات بــازار تخم مرغ تا دو 

هفته دیگر خبر داد.
به گزارش روزنامه »صبح امــروز« و به نقل 
از صدا و ســیما، حمید کاشانی گفت: با مجوز 
وزارت جهاد کشــاورزی، ظرف چند روز آینده 
10 هزار تن تخم مرغ وارد کشور می شود و با 
تمهیدات صــورت گرفته ظرف دو هفته آینده 

بازار تخم مرغ به ثبات می رسد.
وی افــزود: در ماه های گذشــته مشــکلاتی 
همچون نرسیدن به موقع نهاده ها و همچنین 
نیافتن قیمت مصوب تخم مرغ، علیرغم  تغییر 
افزایش قیمت نهاده های تولید موجب بی ثباتی 

در بازار تخم مرغ شد.

رئیــس هیئت مدیره اتحادیه مــرغ تخم گذار 
گفــت: اتحادیه مــرغ تخم گــذار در ماه های 
گذشــته بارها به مسئولان هشدار داده بود که 
در نتیجه این چالش ها بــازار بی ثبات خواهد 

شد، ولی توجهی نشد.
کاشانی افزود: در حال حاضر با روی کار آمدن 
دولت جدید جلسات بســیار خوبی که با وزیر 
برگزار شد، مجوز واردات تخم مرغ دریافت شد 
که قرار است در مرحله اول 10 هزار تن از این 

محصول وارد کشور شود.
رئیــس هیئت مدیره اتحادیــه مرغ تخم گذار 
گفت: همچنین قرار اســت بــه زودی قیمت 
تخم مرغ اصلاح شــود و از آنجــا که در حال 
حاضــر قیمت هر شــانه تخم مــرغ در درب 
مرغداری 38 تا 3۹ هزار تومان اســت، قیمت 

ایــن محصول در بازار به ازای هر شــانه باید 
بین ۴3 تا ۴5 هزار تعیین شود که این موضوع 
نیز موجب پایــداری تولید و جلوگیری از هرج 
و مرج در بازار می شــود.وی افزود: از آنجا که 
در حــال حاضر این نرخ مصــوب تغییر نیافته 
و بر اســاس واقعیت تولید و بازار تعیین نشده 
متاســفانه شاهد هرج و مرج در بازار تخم مرغ 
هستیم و هر کسی به هر قیمتی که می خواهد 

این محصول را ارائه می کند.
کاشانی گفت: امیدواریم با واردات تخم مرغ و 
تعیین قیمت جدید تخم مرغ شاهد رشد تولید 

و ثبات در بازار باشیم.
رئیــس هیئت مدیره اتحادیه مــرغ تخم گذار 
افزود: در حال حاضر تامین نهاده ها با دســتور 
وزیر جهاد کشــاورزی رونــد خوبی پیدا کرده 

کــه این موضوع نیز به حل مشــکلات تولید 
و در نتیجــه بازار تخم مــرغ کمک می کند و 

امیدواریم ظرف دو هفته بازار به ثبات و تعادل 
لازم برسد.

رئیــس جمهور گفــت: وزارتخانه های صنعت، 
معــدن و تجارت و جهاد کشــاورزی با برنامه 
ریزی کوتاه مــدت، میان مــدت و بلند مدت 
ضمن اصــلاح فرایندها برای حل مشــکلات 
معیشت روزانه مردم تدبیر و چاره اندیشی کنند.

به گــزارش روزنامه »صبح امــروز« و به نقل 
ابراهیم رئیســی، رئیس  از تجارت نیوز، ســید 
جمهور روز گذشــته در جلسه ستاد هماهنگی 
اقتصادی دولت بر اجرای اقدامات اثرگذار برای 
ثبات در بازار و کنترل قیمت و تامین مواد اولیه 

مورد نیاز تاکید کرد.
او تاکید کــرد: وزارتخانه های صنعت، معدن و 
تجارت و جهاد کشاورزی با برنامه ریزی کوتاه 
مــدت، میان مدت و بلنــد مدت ضمن اصلاح 
فرایندها برای حل مشــکلات معیشت روزانه 

مردم تدبیر و چاره اندیشی کنند.

رئیســی با تاکید بــر همکاری همــه اعضای 
دولت به ویــژه وزارتخانه های صنعت، معدن و 
تجارت و جهاد کشــاورزی برای حل مشکلات 
اقتصــادی از وزرای مربوطه و دبیرخانه ســتاد 
اقتصادی دولت خواست که طرح ها  هماهنگی 
و برنامه های تحولی را با مشارکت صاحبنظران 
و فعالان اقتصادی تهیه و پس از تصویب، ابعاد 
مختلف آن را برای مردم تبیین و تشریح کنند.

رئیس جمهور همچنین به معاون اول ماموریت 
داد تا سامانه جامع تجارت را در یک زمان بندی 

مناسب پیگیری و به نتیجه برساند.
رئیســی تصریح کرد: دولت ناظر اصلی در بازار 
است و مردم انتظار دارند با اولویت بندی مسائل 
مهم اقتصادی و با تلاش شــبانه روزی، تحولی 
در اقتصاد کشــور و معیشــت آنان، به صورت 

ملموس رخ دهد.

در ایــن جلســه موضوع »سیاســت تجاری و 
ارزی« و »راه های افزایش و توســعه صادرات 
غیرنفتی« مورد بررســی قرارگرفت. براســاس 
برنامه وزارت صنعت، معدن و تجارت، افزایش 
صــادرات غیرنفتی از 35 میلیــارد دلار به ۷0 
میلیارد دلار، هدف گذاری شــده که لازمه آن 
اصلاح ســاختار و مقررات صادراتی و افزایش 
سبد کالاهای دانش بنیان، پیشرفته و اشتغال زا 
در صــادرات و نیز تقویــت بازارچه های مرزی 

است.
براســاس اعلام پایگاه اطلاع رســانی ریاست 
جمهــوری، همچنین برای اجرایی شــدن این 
طرح ها، 1۴ پروژه زیرســاختی و نیز مسیرهای 
ویژه تجــاری بین ایران و کشــورهای هدف 
بررســی و الزامات آن مورد بحث و تبادل نظر 

قرار گرفت.

مدیـرکل تعزیـرات حکومتی خراسـان شـمالی 
گفـت: 353 تخلـف در حـوزه آرد و نان اسـتان 
رسـیدگی و حـدود ۲ میلیـارد و ۷3۲ میلیـون 

ریـال جریمه شـدند..
بـه  و  امـروز«  »صبـح  روزنامـه  گـزارش  بـه 
نقـل از ایرنـا، سـیدجواد سیدالموسـوی اظهـار 
داشـت: از این تعـداد 1۹۷ فقـره پرونده تخلف 
15۶  فقـره  تعـداد  آرد و  حـوزه  بـه  مربـوط 
پرونـده نیـز مربـوط بـه تخلفـات بخـش نـان 

اسـت که در شـعب تعزیـرات حکومتی اسـتان 
رسـیدگی شـد.

بـه گفتـه وی؛ بـر این اسـاس در حـوزه آرد ۲ 
میلیـارد و ۲۴۷ میلیـون و ۹۴۶ هـزار ریـال و 
متخلقـان حـوزه نـان نیـز ۴83 میلیـون و ۴۴5 

هـزار ریـال محکومیـت صادر شـد.
 مدیـرکل تعزیرات حکومتی خراسـان شـمالی 
عنـوان کـرد: شـهروندان در صـورت مشـاهده 
هـر گونـه تخلف صنفـی، بهداشـتی و قاچـاق 

کالا مـی تواننـد موضـوع تخلف را بـه صورت 
حضـوری و یـا از طریق سـامانه تلفنـی 135 و 

سـامانه اینترنتـی 135 گـزارش دهند.
در اسـتان خراسـان شـمالی بـا جمعیـت 8۶3 
هـزار نفـری بیـش از یـک هـزار 300 نانوایـی 
آمارهـای موجـود،  فعالیـت دارنـد و براسـاس 
  ۹.5 اسـتان   ایـن  در  آرد  مصـرف  سـرانه 
کیلوگـرم اسـت که حـدود ۲ کیلوگرم از سـرانه 

کشـوری بالاتـر اسـت.

قیمت مرغ سرسام آور خواهد شد؟
نماینده مردم صومعه ســرا در مجلس از دولت رئیســی خواست تا »سامان دهی یارانه ها« را 

جدی بگیرد و در راستای اصلاح یارانه ها تلاش کنند.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایسنا، سید کاظم دلخوش اباتری در جلسه علنی 
روز گذشــته مجلس شورای اســلامی در مورد یارانه ها گفت: یارانه 1۲ سال پیش سرانه ۴5 
هزار تومان بود که امروز همان قدر است و پول یک سطل ماست نمی شود. از دولت رئیسی 
می خواهم که در راســتای اصلاح یارانه ها و رسیدگی به حقوق محرومین تلاش کند. قانون 

موارد فوق را پیش بینی کرده است.
نماینده مردم صومعه ســرا در مجلس یازدهم گفت: نمایندگان این دوره بیشترین رأی را به 
شما دادند. از وزیر کشور دولت سیزدهم می خواهم که در انتخاب های استانداران و یا معاونین 

مجلس را سر کار نگذارند. اگر بناست مشورت بگیرید، این مشورت صادقانه باشد.
وی خطاب به سید جواد ســاداتی نژاد، وزیر جهاد کشاورزی دولت رئیسی گفت: در ارتباط با 
قیمت مرغ، تخم مرغ و شروع جوجه ریزی پیگیری کنید. بیینید با شروع کار شما چه بلایی 
سر مردم آمده است. در دوره اول و دوم جوجه ریزی فاصله ۶0 روزه وجود داشت، اکنون به 
۹0 روز رسیده اســت. از طرف دیگر اعلام کرده اند که ۲0 درصد مجوز پروانه تولید صورت 
گیرد. این یعنی فاجعه در ارزاق عمومی. بررســی کنید ببینید که این چه توطئه ای اســت که 

دارد نسبت به مردم انجام می شود. با این اوصاف قیمت مرغ سرسام آور خواهد شد.
دلخوش تاکید کرد: به داد کانتینرهای کالا در گمرکات کشور که  رسوب گرفته است برسید. 
به داد بانکداری اســلامی و طرح جامع مالیاتی برســید. اگر دوســتانی که در دولت هستند 
به ســفره مردم توجه نکنند، مردم آسیب بیشــتری خواهند دید. رتبه بندی معلمان و ناظران 

کشاورزی را جدی بگیرید.
وی با اشاره به وعده ساخت یک میلیون مسکن اظهار کرد: با شرایط فعلی مصالح مخصوصا 
سیمان، آهن آلات، میل گرد و… دولت در اجرایی کردن وعده اش به مشکل خواهد خورد.

۲۳۰ هزار متقاضی وام ودیعه مسکن به 
بانک ها معرفی شدند

معاون مســکن و ساختمان وزیر راه و شهرســازی از معرفی ۲30 هزار متقاضی دریافت وام 
اجاره به بانک ها خبر داد و گفت: تاکنون هفت هزار نفر وام اجاره را دریافت کنند.

بــه گزارش روزنامه »صبــح امروز« و به نقل از ایرنا، »محمود محمــودزاده« درباره آخرین 
وضعیت پرداخت وام ودیعه مســکن به متقاضیان، افزود: تا کنون حدود ۷ هزار پرداخت وام 

ودیعه مسکن از سوی بانک ها انجام شده است که البته سرعت پرداخت مورد قبول نیست.
وی از رایزنی با بانک مرکزی برای افزایش سرعت پرداخت وام ودیعه به مستاجران خبر داد 
وگفت: چندین بار اعلام کردیم که سرعت پرداختی ها توسط نظام بانکی باید افزایش یابد.

معاون مسکن و ساختمان وزارت راه و شهرسازی ادامه داد: تا روز گذشته حدود یک میلیون و 
50 هزار نفر برای دریافت وام ودیعه مسکن در سامانه ثبت نام کردند و ۲30 هزار نفر از رقم 
ثبت نامی به بانک ها معرفی شــدند و تکمیل مدارک داشتند. هم چنین از این رقم نیز  حدود 

۷ هزار نفر توانستند وام ودیعه را دریافت کنند.
محمــودزاده عنوان کرد: یکی از مشــکلات عمده ما در این مقطع، ســختگیری بانک ها و 
تضامینی اســت که ســرعت دریافت وام را برای متقاضی کاهش داده اســت که امیدواریم 

راهکاری برای آن اتخاذ شود.
 معاون وزیر راه وشهرســازی درباره احتمال تمدید مهلت ثبت نام وام اجاره نیز گفت: برای 
تمدید زمان ثبت نام وام ودیعه مســکن روز شنبه در ستاد ملی مبارزه با کرونا تصمیم گیری 

و اعلام خواهد شد.
بــه گزارش صبح امروز، ثبت نام وام ودیعه مســکن از ۲۶ خرداد آغاز شــده اســت و همه 
 tem.mrud.ir مســتأجران واجد شرایط دریافت تسهیلات کمک ودیعه مسکن که در سامانه
ثبت نام کرده اند اکنون یا منتظر پاسخ استعلام خود هستند با به نظام بانکی معرفی شده اند.

ســقف تسهیلات کمک ودیعه اجاره مسکن در منطقه شهری تهران ۷0 میلیون تومان، سایر 
کلان شهرها )شهرهای بالای یک میلیون نفر جمعیت یعنی شهرهای مشهد، اصفهان، کرج، 
شیراز، تبریز، قم، اهواز و کرمانشاه( ۴0 میلیون تومان و سایر شهرها ۲5 میلیون تومان است. 

همچنین، متقاضیان دریافت این تسهیلات باید متاهل یا سرپرست خانوار باشند.
متقاضیــان همچنین باید دارای اجاره نامه رســمی یا اجاره نامه ثبت شــده در ســامانه ثبت 

معاملات املاک و مستغلات و دارای کد رهگیری باشند.
چنانچه متقاضی تا حداکثر ۲ هفته از تاریخ معرفی به شــعب بانکی نسبت به تکمیل مدارک 

خود و ضامنان اقدام نکند، درخواست متقاضی رد می شود.

پیش بینی تولید ۲.۲ میلیون تن برنج در سال 
زراعی جاری

مدیرکل دفترامور غلات و محصولات اساسی وزارت جهاد کشاورزی گفت: با توجه به شرایط 
آب و هوایی کشــور و محدودیت منابع آبی، در سال زراعی جدید ۲.۲ میلیون تن برنج تولید 

خواهد شد.
بــه گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایرنا، »فرامک عزیز کریمی« روز گذشــته با 
بیان اینکه برنج محصول آب بری است، افزود: امسال علیرغم کاهش منابع آبی تولید ما ۲.۲ 
میلیون تن برنج ســفید پیش بینی می شود و البته از سال گذشته با ۶۶0 هزارتن برنج سفید 

وارد سال زراعی جدید شده ایم بنابراین مشکلی نداریم.
 مدیرکل دفترامور غلات و محصولات اساســی وزارت جهاد کشاورزی اظهارداشت: در سال 
۹8 به دلیل بارندگی های مناســب با تولید ۲.۹ میلیون تن برنج، کل نیاز کشــور در داخل 
تامین شــد، این درحالیست که در سال ۹۹ نیز با کاهش بارندگی ها و محدودیت منابع آبی 

توانستیم در کشور ۲.5 میلیون تن برنج تولید کنیم.
وی تصریح کرد: نیاز ســالانه کشور به برنج ســه میلیون تن است بنابراین در سال ۹۹ فقط 

500 هزارتن کسری برنج داشتیم.
عزیزکریمی گفت: هر ساله بیش از ۲.5 میلیون تن برنج از محل تولید داخلی و یک میلیون 
تن از محل واردات تامین می شــود، بنابراین به لحاظ مقــدار، کمبودی در این زمینه وجود 

ندارد.
به گفته وی، اکنون برداشــت در اســتان های گیلان،  مازندران و گلستان بالای ۹0 درصد 

انجام شده و در حال سفید کردن و ارایه محصول به بازار هستند.
 مدیرکل دفترامور غلات و محصولات اساسی وزارت جهاد کشاورزی درباره ممنوعیت تولید 

برنج در برخی استان ها، گفت: طبق آمارها در 1۹ استان کشور برنج کاری انجام می شود.
وی اضافه کرد: براســاس مصوبه سال ۹۷ مقرر شــد تولید برنج در همه استان ها به غیر از 
اســتان های شمالی کشور در یک روند سه ســاله محدود و ممنوع شود، اما سال گذشته با 
مصوبه ای دیگر از ســوی مجلس شورای اســلامی این تصمیم به کارگروه های سازگاری 

و استانی زیر نظر استانداران واگذار شد تا براساس منابع آبی استانی تصمیم گیری کنند.
عزیز کریمی با بیان اینکه در اســتان های غیرشمالی محدودیت کشت داریم نه ممنوعیت، 
گفت:  مجموع سطح زیرکشت برنج در کل کشور ۶5۴ هزار هکتار است در سال های پرآب 
مانند ۹8 نزدیک 800 هزار هکتار کشت در کشور انجام شد و اکنون این محدودیت در ۲00 

هزار هکتار از اراضی استان های غیرشمالی کشور اعمال می شود.
وی افزود: از این میزان سطح زیرکشت حدود ۴۴0 هزار هکتار مربوط به استان های شمالی 

کشور و بیش از 1۹0 هزار هکتار مربوط به بقیه استان های کشور است.
 مدیرکل دفترامور غلات و محصولات اساســی وزارت جهاد کشــاورزی ادامه داد: امســال 
امیدواریم در استان های غیرشمالی کشور با اقداماتی همچون افزایش بهره وری آب،  خشکه 
کاری و رعایت آبیاری تناوبی، علی رغم کمبود منابع آبی عملکرد خوبی در تولید برنج داشته 
باشیم.به گزارش صبح امروز، به تازگی دولت برای حمایت از مصرف کنندگان و تعدیل قیمت 
برنج در بازار به دلیل ممنوعیت فصلی واردات، به عرضه 100 هزار تن برنج از ذخیره احتیاطی 

شرکت بازرگانی دولتی ایران اقدام کرد.
همچنین مقرر شد در صورت نیاز بازار این موضوع تدوام داشته باشد.

خبر

بررسی چالش های صنعت پوشاک؛

600میلیون دلار قاچاق پوشاک در سال!
به عقیده کارشناسـان هرچنـد که صنعت 
پوشـاک یکی از صنایع اشـتغالزای کشور 
اسـت. امـا همـواره فعالیـن ایـن صنعـت 
بـا مشـکلاتی متنوعـی مواجهنـد و ایـن 
قبیل مشـکلات ادامه حیـات اقتصادی را 
بـرای آن هـا بـا مشـکل مواجـه می کند. 
بـه بـاور آنـان ورود پوشـاک قاچـاق بـه 
رغـم کاهـش چشـمگیر طـی دو سـال 
از موانـع اصلـی  اخیـر، همچنـان یکـی 
و  اسـت  کشـور  پوشـاک  رشـد صنعـت 
فرصت هـای شـغلی بسـیاری را از بیـن 
می بـرد.در ایـن خصـوص عضـو هیـات 
مدیـره جامعـه متخصصین نسـاجی ایران 
بـا بیـان اینکه »شـیوه های فعلـی مبارزه 
بـا قاچـاق پوشـاک بایـد کنـار گذاشـته 
شـیوه های  به جـای  می گویـد:  شـود« 
فعلـی بایـد در ابتـدا واردات را از مبـادی 
رسـمی و با تعرفه 100 درصـد آزاد کنیم.

امـروز«،  »صبـح  روزنامـه  گـزارش  بـه 
علیرضـا حائـری در گفتگـو بـا ایرنـا بـا 
در  پوشـاک  قاچـاق  معضـل  بـه  اشـاره 
کشـور، افـزود: سال هاسـت کـه معضـل 
کشـور  داخـل  بـه  پوشـاک  قاچـاق 

ارگان هـای  مطـرح اسـت، سـازمان ها و 
مختلـف مشـغول مبـارزه بـا آن هسـتند 
کنفرانس هـا  همایش هـا،  سـاله  همـه  و 
و نشسـت های گوناگونـی در ایـن زمینـه 

می شـود. برگـزار 
وی بیان داشـت: آنچـه در زمینـه قاچـاق 
پوشـاک و ورود آن از مبادی غیر رسـمی 
بیـان می شـود، سـالیانه رقمـی بیـن ۲ تا 
۲.5 میلیـارد دلار اسـت کـه جـای بحث 

دارد.
پس از سالها مشکل قاچاق همچنان 

پابرجاست
حائـری ادامه داد: سـال ها مشـغول مبارزه 
اقتصـادی  و  اجتماعـی  ایـن معضـل  بـا 
شـیوه های  از  همـواره  و  هسـتیم 
تعرفه هـای  وضـع  جملـه  از  یکسـانی 
برخـورد  پوشـاک،  واردات  بـر  سـنگین 
بـا عرضه کننـدن قاچـاق و غیـره بـرای 
مشـکل  امـا  برده ایـم،  بهـره  مبـارزه 

پابرجاسـت. همچنـان 
عضـو هیـات مدیـره خانه صنعـت، معدن 
کـرد:   تاکیـد  تهـران  اسـتان  تجـارت  و 
وقتـی شـیوه ای سـال ها بـرای مبـارزه با 

یـک معضـل امتحـان شـده امـا جـواب 
کنـار  را  آن  اسـت  بهتـر  اسـت،  نـداده 

بگذاریـم.
وی، منکـر آمـار ۲ تـا ۲.5 میلیارد دلاری 
قاچـاق پوشـاک در سـال شـد و گفـت: 
بـا توجـه بـه تقاضـای سـالیانه هشـت تا 
کشـور،  در  پوشـاک  دلاری  میلیـارد   10
تـا  سـه  هـر  از  متوسـط  به طـور  یعنـی 
چهار پوشـاک موجـود در بـازار باید یکی 
قاچـاق باشـد که چنیـن چیزی را شـاهد 

. نیستیم
حائـری معتقـد اسـت:  در بدترین شـرایط 
قاچـاق  صـورت  بـه  پوشـاک  واردات 
سـالیانه 500 تـا ۶00 میلیون دلار اسـت.
لزوم تعرفه آزاد 100درصدی برای 

واردات پوشاک
عضـو هیـات مدیـره جامعـه متخصصین 
بایـد  کـرد:  پیشـنهاد  ایـران  نسـاجی 
قاچـاق  بـا  مبـارزه  فعلـی  شـیوه های 
پوشـاک کنار گذاشـته شـود و به جای آن 
در ابتـدا واردات را از مبـادی رسـمی بـا 

کنیـم. آزاد  درصـد  تعرفـه 100 
یـک  بـا  آن  از  پـس  ادامـه داد:  وی 

دوره  یـک  طـی  منسـجم،  برنامه ریـزی 
زمانی سـه تا پنج سـاله تعرفـه واردات را 
بـه ۲0 تـا 10 درصد کاهـش دهیم و این 
کاهـش تعرفه هـا را همه سـاله به اطلاع 

فعـالان ایـن صنعـت برسـانیم.
حائـری تاکیـد کـرد: در صـورت اجرایـی 
شـدن ایـن برنامـه، تـا پنـج سـال دیگـر 
حداقـل می دانیـم ۲ تـا ۲.5 میلیـارد دلار 
قاچاق پوشـاک از کدام مبادی و کشـورها 
واقعـی  ارزش  همچنیـن  می شـد،  وارد 
آنهـا و مکان هـای عرضـه و خریـداران 
نیـز مشـخص می شـود،  فروشـندگان  و 
ضمـن اینکـه دولـت نیز از محـل واردات 

بـه حـق و حقوقـش می رسـد.
ورود بـه رقابتـی بیـن المللـی بـا واردات 

ک شا پو
وی تصریح کـرد: کاهـش تدریجی تعرفه 
وارد  را  واردات، صنعـت پوشـاک داخـل 
یـک رقابـت بین المللـی بـا دیگـر برندها 
سـاخت  کیفیـت  به تدریـج  و  می کنـد 
پوشـاک داخلـی افزایـش و قیمـت تمـام 

شـده محصـولات کاهـش می یابـد.
عضـو هیـات مدیـره خانه صنعـت، معدن 

و تجـارت اسـتان تهـران اظهـار داشـت: 
در صورتـی کـه بخواهیـم شـیوه کنونـی 
مبـارزه بـا قاچـاق را ادامه دهیـم، نه تنها 
نخواهـد  تامیـن  دولـت  حقـوق  و  حـق 
در  نیـز  مصرف کننـدگان  بلکـه  شـد، 
صـورت مخـدوش و معیـوب بـودن کالا 
و  باشـند  داشـته  اعتراضـی  نمی تواننـد 

پاسـخی نخواهنـد یافـت.
در شرایط برابر مجوز واردات صادر 

شود
»افسـانه  پیشـتر  ایرنـا،  گـزارش  بـه 
نسـاجی،  دفتـر  مدیـرکل  محرابـی« 
صنعـت،  وزارت  پوشـاک  و  سـلولزی، 
معـدن و تجارت بـا بیـان اینکـه صنعـت 
تولیـد پوشـاک سـال ها از قاچـاق آسـیب 
دیـده اسـت، تصریح کـرد: اگر در شـرایط 
برابـر مجوز واردات صادر شـود، مشـکلی 
بـرای تولیـدات داخلـی فراهـم نمی کند.

در  گذشـته  سـال  خاطرنشـان کرد:   وی 
صـادرات پوشـاک بـه رشـد ۹۹ درصدی 
دسـت یافتیـم و توانسـتیم رقـم صـدور 
ایـن کالاهـا را از 5۹ میلیون دلار به 113 

میلیـون دلار برسـانیم.
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پیشنهاد عجیب یک مسئول: 

اگر برای تزریق واکسن عجله دارید، به روستاها بروید
سرپرست دانشگاه علوم پزشکی تهران گفت: در مناطق روستایی، تراکم کمی برای واکسیناسیون داریم 
و کســانی که برای تزریق واکســن عجله دارند، می توانند به این مراکز مراجعه کنند.باشگاه خبرنگاران 
نوشت: حسین قناعتی با بیان اینکه »کرونا عمدتاً از تهران در کشور انتشار پیدا می کند، بنابراین کنترل 
بیماری در تهران، آمار کلی انتشــار بیماری در کشــور را کاهش خواهد داد« اظهار کرد: تلاش خواهیم 
کرد تا 30 روز آینده مرحله اول واکسیناســیون را در نقاط تحت پوشش دانشگاه علوم پزشکی تهران به 
اتمام برسانیم.وی با بیان اینکه »به میزان مورد نیاز شیفت های واکسیناسیون را افزایش داده ایم« گفت: 
در مناطق حاشیه ای و روستایی، تراکم کمی برای واکسیناسیون داریم و کسانی که برای تزریق واکسن 
عجله دارند، می توانند به این مراکز مراجعه کنند. امیدوارم با ســرعت واکسیناسیون را تکمیل کنیم تا با 

موج بعدی کرونا مواجه نشویم.

مدیر اجرایی ستاد اربعین:

مرز های زمینی باز نخواهد شد
مدیر اجرایی ستاد اربعین گفت: تمامی جابجایی های زائران به کشور عراق از طریق هوایی انجام خواهد 
شد و مرز های زمینی باز نخواهند شد.باشگاه خبرنگاران جوان نوشت: امید کوثری فر با اشاره به برگزاری 
پیاده روی جاماندگان اربعین در شــهر های کشور اظهار کرد: برگزاری این مراسم مستلزم فروکش کردن 
شــرایط کرونایی در کشور اســت. تصمیمات در رابطه با برگزاری، عدم برگزاری و کیفیت برگزاری این 
مراسم در شهر های مختلف برعهده ستاد مقابله با کرونا است.به گفته وی، فعلا درباره مراسم پیاده روی 
جاماندگان اربعین در شهرهای مختلف تصمیم گیری نشده است که در کدام شهر ها و با چه شرایطی برگزار 
می شود، ولی تصمیم گیری ها به فراخور وضعیت شهر ها و استان ها نسبت به بیماری کرونا انجام می شود.

مدیر اجرایی ســتاد اربعین با اشاره به افزایش شــمار زائران اعزامی به عراق درباره نحوه مسافرت آن ها 
گفت: تمامی جابجایی های زائران به کشور عراق از طریق هوایی انجام خواهد شد و مرز های زمینی باز 

نخواهند شد.

فرزندخواندگی های غیر قانونی؛ معضلی اجتماعي 
در مشهد 

مدیر بهزیستی شهرستان مشهد گفت: درصدي از فرزندخواندگی هایی که بهزیستی از آن مطلع می شود 
غیر قانونی است.روابط عمومی بهزیستی نوشت: مهدی نخعی با بیان اینکه »البته هیچ آماری از میزان 
واقعی فرزندخواندگی غیر قانونی یا خرید و فروش کودکان در دست نیست، اما کسانی که پس از قبول 
کودک به فرزندخواندگی بدون طی مراحل قانونی، براي گرفتن شناسنامه به ما مراجعه می کنند حدودا ۲5 
درصد میزان کل فرزندخواندگی های قانونی اســت که از طریق ضوابط و مقررات انجام می گیرد« اظهار 
کرد: فرزند خواندگی در یکی دو ســال اخیر، تغییر چندانی نکرده اســت. به گفته وی، با اینکه تلاش در 
جهت کاهش پشت نوبتي هاي فرزندان خواندگي، توسط تیم تخصصي بهزیستي که باعث کاهش فرزندان 
شیرخوارگاه شده، ولي آمار پشت نوبتی های فرزندخواندگی همچنان بالا است چون اکثر خانواده ها متقاضي 
تحویل فرزند شــیرخوار هستند و بر اساس قانون امکان واگذاري فرزند شیرخوار به آنها وجود ندارد. اگر 
فرایند نگهداري از فرزند در خانواده بدون مدارک هویتي ادامه پیدا کند بچه در آینده دچار مشکل می شود 
بنا بر این بهتر اســت برای طی مراحل قانونی اقدام لازم را انجام دهد تا بعدا دچار مشــکلات مضاعف 
نشود.نخعی تشریح کرد: بیشتر فرزندخواندگی های غیر قانونی که به شکل سنتی انجام می گیرد در طبقات 

متوسط صورت می گیرد چون غالبا از قوانین آگاه نیستند و یا اهمیتی به هویت مندی قانونی نمی دهند.
وی ادامه می دهد: همچنین 350 خانواده پشــت نوبت فرزندخواندگی در مشهد قرار دارند که نسبتا تعداد 
بالایی است و علت های مختلفی دارد اما بررسی این علل هم شاید در اصل موضوع، تغییری ایجاد نکند 
و آمار پشت نوبتی های ما همچنان بالا است. البته متقاضیان فرزندخواندگی، گروه های مختلفی هستند 
که بعضی صاحب فرزند هستند و فرزندان دیگری می خواهند، گروهی هستند که اصلا ازدواج نکرده اند و 
بچه دوست دارند، بعضی ها دچار ناباروری می باشند و بچه می خواهند و عده ای هم فرزند یا فرزندان شان 

فوت شده و دنبال فرزند دیگر هستند.

 افزایش سوء تغذیه دانش آموزان کم برخوردار مدارس شبانه روزی
 در پی تعطیلی مدارس؛

سوء تغذیه ؛ ارمغان تعطیلی مدارس 
معاون وزیر و رئیس ســازمان آموزش وپرورش استثنایی ضمن تشریح دلایل بازگشایی تدریجی مدارس 
و استلزامات این بازگشایی گفت: افت کیفیت آموزش، گسترش و تعمیق بی عدالتی و کاهش سلامت در 

تمامی ابعاد از آسیب های عدم بازگشایی مدارس است.
ایسنا نوشــت: سید جواد حسینی با بیان اینکه »18 ماه شرایط کرونایی موجب کوچ آموزش ها به 
سمت آموزش های مجازی شد و در سال جدید ضمن تداوم آموزش های مجازی، بازگشت به فضای 
مدرســه هم به صورت تدریجی انجام خواهد شد« اظهار کرد: براساس مطالعات مرکز بررسی های 
اســتراتژیک ریاســت جمهوری در ایام کرونا و آموزش های مجازی، تنها 35 درصد دانش آموزان 
حضور کافی و آنلاین در فضای مجازی داشــته اند.وی افزود: بر اســاس این مطالعات 33 درصد 
دانش آمــوزان فقط حضور کمی به جای حضور کیفی در آموزش های مجازی داشــته اند و حضور 
مؤثری برای یادگیری تعمیق یافته نداشته اند و 33 درصد دانش آموزان نیز کمتر از 5 ساعت در هفته 
از شاد استفاده کرده اند. در مجموع این مطالعه نشان می دهد تنها ۲۴ درصد از دانش آموزان معتقدند 
آموزش های مجازی کیفیتی مانند آموزش های حضوری داشــته اســت. ۴۲ درصد دانش آموزان 
آموزش هــا را در حد قابل قبول ارزیابی کرده اند و 33 درصــد دانش آموزان آموزش های مجازی را 
ضعیف ارزیابی کرده اند.به گفته حســینی، بر اســاس نتایج این مطالعه از هر چهار دانش آموز سه 
دانش آموز معتقدند آموزش های مجازی نتوانسته است کیفیت آموزش های حضوری را داشته باشد.

وی با اشــاره به نظرسنجی یونســکو تحت عنوان »کودکان را نجات دهیم« گفت: بر اساس این 
نظرســنجی که در بین دانش آموزان 11 تا 1۷ ســاله ۶۴ کشور دنیا انجام شده است، از هر 10 نفر 
دانش آموز 8 نفر احساس کرده اند چیز کمی آموخته اند یا نیاموخته اند و 80 درصد احساس کرده اند 
برای یادگیری بامانع جدی مواجه بوده اند.حسینی با تاکید بر اینکه تعطیلی مدارس موجب گسترش 
و تعمیق بی عدالتی شــده اســت، گفت: تعطیلی مدارس بیشترین آسیب را به قشر آسیب پذیر زده 
است؛ زیرا آموزش های دیجیتال و فناورانه بیشترین آسیب را به قشر کم برخوردار زده است. معمولًا 
در خانواده های کم برخوردار، خانواده به دلیل کمبود سرمایه فرهنگی کمتر پشتیبان دانش آموز است.
وی با بیان اینکه »مدرسه محیطی حفاظتی است و فقدان دسترسی به مدرسه برای قشر آسیب پذیر 
آسیب ها را رشــد می دهد« تشریح کرد: سواد بهداشــتی در خانواده های کم برخوردار کم است و 
مدرســه می تواند جبران کننده این سواد کم بهداشتی باشد. بسیاری از دانش آموزان کم برخوردار در 
مدارس شبانه روزی تحصیل می کنند و تعطیلی این مدارس موجب عدم برخورداری دانش آموزان از 
مواد مغذی و افزایش سو تغذیه در بین دانش آموزان کم برخوردار شده است.معاون وزیر با اشاره به 
آسیب های فضای مجازی و در خانه ماندن دانش آموزان بر سلامت های روانی آنان گفت: افزایش 
رفتاری های پرخاشگرانه، تغییر در اشتها، اختلال در خواب برهم ریختگی در نظم خانواده، افزایش 
تعارضات خانوادگی، پرخوری، کم تحرکی، قلدری، کاهش آســتانه تحمــل و عدم آموزش آداب 
معاشــرت از جمله آسیب های در خانه ماندن دانش آموزان است.حسینی با تاکید بر اینکه ضرورت 
دارد به ســمت بازگشایی مدارس حرکت کنیم اظهار کرد: مطالعات مرکز بررسی های استراتژیک 
ریاست جمهوری نشان داده است در 38 کشور دارای نرخ بالای مرگ ومیر و پیش از واکسیناسیون 
سراســری فقط ۶ کشــور مدارس را تعطیل کرده اند درحالی که ۲۴ کشور در اوج موج دوم مدارس 
را تعطیل نکردند.وی تصریح کرد: هیچ مطالعه ای و مســتندی در دنیا منتشر نشده است که ثابت کند 
بازگشــایی مدارس در پاندمی کووید 1۹ مؤثر بوده و یا مؤثر نبوده است اما مطالعات و پژوهش ها نشان 
می دهد نرفتن به مدارس موجب آسیب های فراوانی شده است.معاون وزیر در ادامه با بیان اصولی که باید 
در بازگشــایی مدارس رعایت شود گفت: بازگشایی مدارس به صورت تدریجی است و تدریجی بودن به 
مفهوم این است که از اول مهر نه مدارس صددرصد حضوری است و نه صددرصد مجازی بلکه بر اساس 
اطلس یادگیری آموزش ها ترکیبی خواهد بود. آموزش ها باتوجه به شــرایط منطقه، مدرسه، کلاس و پایه 
اقتضایی است و تفویض اختیار به شورای مدرسه و منطقه شده است تا در خصوص نوع آموزش با تقدم 

ذاتی سلامت بر همه امور تصمیم بگیرند.

خبر 

عدمارائهکارنامهدانشآموزبهمادروواکنشآموزشوپرورش

دبیرکمیتهعلمیکووید-۱۹:

برایسفربهترکیههیچپروتکلیوجودندارد

معاون آموزش ابتدایی وزارت آموزش و پرورش 
در واکنش به خبر ندادن کارنامه دانش آموز به 
مادر گفت: در شرایط عادی خانواده، پدر و مادر 
هر دو می تواننــد برای پیگیری امور تحصیلی 

فرزند خود به مدرسه مراجعه کنند.
ایلنا نوشــت: رضوان حکیم زاده، در واکنش به 
ممنوعیت مــدارس از دادن پرونده و کارنامه 
تحصیلــی دانش آموزان به مادران و ارســال 
یک ســری پیامک بــه برخی از مــادران به 
این منظــور که ضرورت دارد بــرای دریافت 
کارنامه یا پرونــده تحصیلی دانش آموز، صرفا 
پدر دانش آموز به مدرسه مراجعه کند، توضیح 
داد: در ابتــدا باید درباره این مورد به خصوص 
تحقیق شــود؛ زیرا به طور طبیعی والدین که 
برای ثبــت نام دانش آموزان اقــدام می کنند، 
می توانند بــرای پیگیری امــور فرزندان خود 
کــه از جمله آن ها گرفتن کارنامــه یا پرونده 

تحصیلی است، به مدرسه مراجعه کنند.
معــاون آمــوزش ابتدایــی وزارت آموزش و 
پــرورش در خصوص ارائــه کارنامه یا پرونده 
تحصیلی به پدر یــا مادری که حضانت فرزند 
را به عهده دارد، توضیح داد: در شــرایطی که 
پدر و مادر از هم جدا می شــوند، اگر انحصارا 
حضانت فرزند در اختیار پدر باشــد، طبیعتا این 

موضوع شرایط خاص خودش را دارد.
حکیم زاده با اشــاره به اینکــه لزومی ندارد در 
شــرایط عادی صرفا پدر به مدرســه مراجعه 
کند، بیان کرد: در شــرایط عادی چنین اتفاقی 
نمی افتد؛ یعنی به گونه ای نیســت که کارنامه 
صرفــا به پدر داده شــود. در حال حاضر و در 
وضعیت طبیعی خانواده های دانش آموزان یعنی 
چه پدر و چه مادر به راحتی به مدرسه مراجعه 

کرده و کارنامه ها را دریافت می کنند  .
وی در واکنش به اینکه بــرای برخی مادرها 
پیامکــی مبنی بر ارائه کارنامــه صرفا به پدر 
ارســال شده است، گفت: این مورد که به مادر 
پیامک ارســال شده که پدر باید برای دریافت 
کارنامه مراجعه کند، احتمالا یک مورد خاص 
بوده که باید در جایگاه خود مورد بررسی قرار 
بگیــرد و من تا جزئیات امر را ندانم، نمی توانم 

اظهار نظر قطعی داشته باشم.
بــه گفته حکیــم زاده، بــه طور کلــی برای 
خانواده هایــی که مشــکلی ندارند و والدین از 
هم جدا نشــده اند، هیچ فرقی بین پدر و مادر 
برای انجام کارهای دانش آموز از جمله گرفتن 
کارنامه وجود ندارد. این مورد را حتی می توانید 
از خیلی خانواده ها سوال کنید و ببینید مشکلی 
در این زمینه تاکنون وجود نداشــته  است. هر 
یک از پدر و مادرهــا می توانند برای پیگیری 
امور تحصیلی فرزند خود به مدرســه مراجعه 
کنند.عباس سلطانیان، مدیرکل دفتر متوسطه 
نظری آموزش و پرورش نیز در واکنش به این 
موضوع بیان کرد: در بسیاری از مدارس روال 
به این صورت اســت که پدر و مادرها نسبت 
به دریافت کارنامه فرزند خود اقدام می کنند و 
مدیر مدرســه با شناختی که نسبت به خانواده 
دارد و می دانــد که با هــم زندگی می کنند و 
مســاله ای ندارند، پرونده یا کارنامه را به آن ها 

تحویل می دهد .
وی بــا بیان اینکــه »احتمال خیلــی زیاد در 
مواقعی که مشــکلی ایجاد شــده یا منجر به 
جدایی شــده اســت و حضانت دانش آموز در 
اختیــار مادر قرار گرفته باشــد، پرونده را به او 
می دهند« تشــریح کرد: در غیر اینصورت در 

حالت عادی روال مدارس به این شــکل که 
است که کارنامه به پدر یا مادر ارائه می شود.

در چه صورت کارنامه و پرونده دانش آموز 
تنها به پدر داده می شود؟

مدیــرکل ارزیابی عملکرد و پاســخگویی به 
شــکایات وزارت آمــوزش و پــرورش نیز به 
موضــوع ممانعت تحویل مــدارک تحصیلی 
دانش آموزان به مادرانشان واکنش نشان داد و 
گفت که هیچ ممنوعیتی برای گرفتن کارنامه 
توســط مادر نداریم و همواره اعلام کرده ایم 
»اولیــای دانش آموز« می توانند در این زمینه 

اقدام کنند.
محمدحســین کفراشــی در واکنش به انتشار 
اخبــاری مبنــی بر ممانعت تحویــل مدارک 
تحصیلــی دانش آموزان به مادرانشــان اظهار 
کرد: هیــچ ممنوعیتی بــرای گرفتن کارنامه 
توســط مادر نداریم و همواره اعلام کرده ایم 

»اولیــای دانش آموز« که شــامل پدر و مادر 
و همچنین قیــم قانونی مــی توانند مدارک 
تحصیلــی اعم از کارنامــه و پرونده تحصیلی 

دانش آموز را دریافت کنند.
وی افــزود: در صورتی پدر یا مادر نمی توانند 
مدارک تحصیلی را از مدرســه بگیرند که جدا 
شده باشــند و دادگاه حضانت را به یک نفر از 
آنها داده باشــد. به عنوان مثال ممکن است از 
لحاظ قانونی پدر حضانت را گرفته باشــد و به 
مدرسه اعلام کند که پرونده و مدارک را فقط 
به خودم بدهیــد. اگر پدر و مادر با هم زندگی 
می کنند و اختلافی با یکدیگر ندارند، منعی تا 

کنون وجود نداشته و ندارد.
مدیــرکل ارزیابی عملکرد و پاســخگویی به 
شکایات وزارت آموزش و پرورش با بیان اینکه 
»در ۷0 درصــد موارد، مادران امور آموزشــی 
بچه ها را  چه در دوره ابتدایی و چه متوســطه 

پیگیری می کننــد« گفت: مــادران ما عضو 
انجمــن اولیاء و مربیان هســتند و در تصمیم 
گیری های مدرســه مشــارکت می کنند. اگر 
موردی اتفاق افتاده در ســامانه شکایات ثبت 

کنند، ما پیگیری و برخورد می کنیم.
اظهــارات و توضیحات دو تن از مســئولان 
آمــوزش و پــرورش مبنی بر اینکــه کارنامه 
دانش آمــوز فقط در شــرایطی به مــادر ارائه 
نمی شود که پدر و مادر با هم مساله ای داشته 
باشند یا از هم جدا شده باشند، که سال هاست 
این مسأله وجود دارد و موجب اعتراض و انتقاد 
مادران شده است. بسیاری از آنها می گویند که 
هیچ مشکلی با همسران خود ندارند، اما هنگام 
مراجعه به مدرســه، پرونده فرزندشان به آنها 
تحویل داده نمی شود و از آنها خواسته می شود 
که فقط پــدر دانش آموز می تواند برای گرفتن 

پرونده مراجعه کند.

عاطفه عابدینی گفت: درســت این اســت که 
مســافرانی که وارد کشور می شــوند علاوه بر 
داشتن تســت منفی PCR ، قرنطینه این افراد 
نیز انجام شود، همچنین بســیاری از کشورها 
زمانی که ورود مهمــان دارند، آن ها را با خرج 
خود مسافر و یا بر حسب اینکه واکسن زدند یا 

نزدند، قرنطینه می کنند.
برنا نوشــت: دبیر کمیته علمی کووید - 1۹ با 

بیان اینکه »هیچ نظارتی بر روی پروتکل های 
ســفر افرادی که به ترکیه سفر می کنند، وجود 
ندارد« ادامه داد: درست این است که مسافرانی 
که وارد کشــور می شوند علاوه بر داشتن تست 
منفی PCR ، قرنطینه این افراد نیز انجام شود، 
افزود: بســیاری از کشــور ها زمانی که ورود 
مهمان دارند، آن ها را با خرج خود مســافر و یا 
بر حســب اینکه واکسن زدند یا نزدند، قرنطینه 

می کنند.عابدینی ادامه داد: برای قرنطینه های 
مسافر، افرادی که واکسن زدند 5 روز و افرادی 
که واکســن نزدند دو هفته قرنطینه می شــوند 
و لازم اســت این موارد در ایــران نیز اجرایی 
شود و به قرنطینه افرادی که به ایران می آیند 

نظارت هایی انجام شود.
به گفتــه دبیر کمیتــه علمی کوویــد – 1۹، 
مســافران مختلف براساس اینکه از کشورهای 

خارجی وارد ایران می شوند، ممکن است دارای 
جهش های مختلف ویروس باشند.

او با اشاره به اینکه اعلام می شود آبان ماه باید 
منتظر پیک ششــم بیماری باشیم، یک حدس 
اســت، بیان کرد: اگر روند واکسیناسیون تداوم 
داشته باشــد، می تواند بر روی پایان پیک های 

شدید بیماری موثر باشد.
عابدینــی دربــاره کنتــرل بیمــاری در ایران 

نســبت بــه کشــورهای دیگر گفــت: برای 
رسیدن به شــرایط ایده آل اپیدمی مانند دیگر 
درصد واکسیناسیون بالاتر  باید  دنیا  کشورهای 
رود و قانون قرنطینــه اجرایی شــود حتی در 
کشــورهایی که ماســک زدن دیگــر معنایی 
می شود.  رعایت  همچنان قانون قرنطینه  ندارد 
همچنــان واریانــت قالب بیماری در کشــور، 

واریانت دلتا است.

بی عدالتی در توزیع واکسن کرونا در جهان؛

فریادهایی که به جایی نمی رسد
با ادامه روند توزیع ناعادلانه واکســن کرونا، 
ســازمان جهانی بهداشــت، دانشــمندان و 
کارشناسان با تاکید بر اینکه دریافت دز سوم 
یا واکسیناســیون کودکان چندان ضرورتی 
ندارد، بارها از کشــورهای ثروتمند خواسته 
اند مازاد واکســن خود را به کشورهای فقیر 
دهنــد اما این مهم آنگونه کــه باید محقق 

نشده است
به گزارش روزنامه »صبح امروز« به نقل از 
ایرنا، همزمان با اتمام فرآیند واکسیناســیون 
در بسیاری از کشورهای توسعه یافته و اهتمام 
آن ها به دریافت دز سوم و تقویتی، برخی از 
کشورهای فقیرتر همچنان در انتظار دریافت 
دز اول واکسن به سر می برند، این در حالی 
اســت که طبق نتایج پژوهشی دانشمندان 
سازمان جهانی بهداشــت، دریافت دز سوم 
و تقویتی یا واکسیناسیون کودکان ضرورتی 
ندارد و بهتر است کشورهای ثروتمند واکسن 

مازاد خود را به کشورهای فقیر بدهند.
توزیع ناعادلانه واکسن کرونا در جهان بارها 
اعتراض دبیر کل سازمان بهداشت جهانی و 
نهادهای بین المللی را در پی داشته است. در 
همین راســتا، مقامات ارشد سازمان جهانی 
بهداشت از کشــورهای ثروتمند خواسته اند 
به جای تزریق دوز ســوم واکسن، آن را به 
برنامه کوواکس برای ارســال به کشورهای 

کم درآمد اختصاص دهند.
تــدروس ادهانوم، دبیرکل ســازمان جهانی 
بهداشت با ابراز تاسف درباره دسترسی نابرابر 
به واکســن های کووید1۹ تاکید کرد که این 
وضعیــت به عنوان »لکه ننگــی در آگاهی 

جمعی ما« باقی خواهد ماند.
ادهانــوم در ایــن رابطه توضیــح داد: »ما 
نمی خواهیم این طور باشد که در کشورهای 
افراد ســالم )واکسینه شده( دز  توسعه یافته 
ســوم یا تقویت کننده ها را دریافت کنند، در 
حالی که در برخی کشــورها حتی کارکنان 
ســلامت و درمــان و گروه هــای پرخطر، 
همچنــان منتظر دریافت اولین دز واکســن 

باشند«.
به گفتــه نماینده این ســازمان، هدف این 
اســت که دســت کم 10 درصــد جمعیت 
همه کشــورها تا پایان ماه جاری )سپتامبر/

شــهریور( واکسینه شده باشند. همچنین ۴0 
درصد تا پایان ســال جــاری میلادی و ۷0 
درصد جمعیت کشــورها تا نیمه های ســال 

آینده )۲0۲۲( واکسن دریافت کنند.
به نوشــته بلومبرگ، ازجمله دیگر مخالفان 
گروهی  تقویتی،  دزهای  تزریق  سرســخت 
از پژوهشــگران سراســر جهان هستند که 
در نتیجــه تحقیقات خــود تصریح می کنند: 
اندازه ای موثر است  »واکسن کووید-1۹ به 

که نیازی به تزریق دز تقویتی نیست و بهتر 
است کشورهای ثروتمند واکسن مازاد خود را 

به کشورهای فقیر بدهند«.
نتایج تحقیقات این پژوهشــگران در حالی 
منتشــر می شــود که اکثر کشــورها با دارا 
بودن منابع فراوان واکســن به دنبال تزریق 
دز تقویتی واکســن هســتند تا بدین ترتیب 
گسترش ســویه بسیار مسری دلتا را متوقف 
کننــد. ایالات متحده در نظــر دارد از تاریخ 

۲0 ســپتامبر )۲۹ شــهریور( تزریق دزهای 
تقویتی را آغاز کند، اگرچه این طرح هنوز به 
امضای ســازمان غذا و دارو و »مرکز کنترل 
و پیشگیری بیماری )CDC(« نرسیده است.

از جمله دو تن از کارشناسان »سازمان غذا و 
داروی آمریکا )FDA(  « که در این پژوهش 
دخیل بوده اند، ماریون گروبر مســئول دفتر 
تحقیق و بررســی واکســن های این نهاد و 
معــاون وی »فیلیپ کراوس« هســتند. هر 
دو آن ها گفته اند که اواخر امســال از سمت 
خود کناره گیری می کنند. گروبر و کراوس از 
جمله کسانی هستند که سال گذشته در برابر 
فشــار دولت دونالد ترامپ برای تســریع در 
روند مجوز واکسن های کووید-1۹ مقاومت 
و مخالفت کردند. از ســوی دیگر، آثار زیان 
بــار پاندمی و طولانی شــدن آن بر اقتصاد 
جهانی، فریاد انتقاد نهادهای اقتصادی را نیز 

بلند کرد.
وزیران دارایــی ۲0 اقتصاد بزرگ جهان روز 
شنبه )۲0 شــهریور( در نشست گروه ۲0 در 
ایتالیا، هشدار دادند افزایش سویه های جدید 
ویروس کرونا و دسترســی اندک به واکسن 
در کشورهای در حال توسعه، تهدیدی برای 

بهبود وضعیت اقتصادی جهان است.
به گفتــه براندون لاک، رئیــس نهاد »وان 
کمپین«، این امر نه تنها به قیمت جان مردم 

در کشــورهای فقیرتر تمام می شــود، بلکه 
خطــر ابتلا به انواع جدید ویروس را افزایش 
می دهــد که ایــن موضوع باعــث ویرانی 

کشورهای ثروتمند خواهد شد.
همچنین طبق بیانیــه اخیر رهبران مذهبی 
جهــان، در ســال ۲0۲1 اقتصــاد جهان با 
بدترین رکود از ســال 1۹۴5مواجه شــد و 
برخی کشــورها همچنان بــا افزایش فقر و 
مشکلات مختلف دست و پنجه نرم می کنند. 
دنیای امروز با این چالش بزرگ روبروســت 
که چگونه ایــن معضلات را حل وفصل کند 
که در این راســتا مسئله بهداشت و خدمات 

درمانی بخش کلیدی محسوب می شود.
در پایــان این بیانیه آمده اســت: »وقت آن 
رسیده که جامعه جهانی مسئله بی عدالتی ها 
در دنیا را مورد بررســی قرار دهد تا نه تنها 
امید برای فقیرترین ها، بلکه برای همه مردم 

جهان به ارمغان آورده شود«.
ســازمان ملل هم پیش از این با اشــاره به 
چالش های اساســی در توزیع نابرابر واکسن 
کرونا در جهان، احتکار واکسن و محدودیت 
صادرات و عرضه آن از ســوی کشــورهای 
ثروتمند، فقدان زیرســاخت های لازم برای 
توزیع عادلانه واکســن و عــدم تخصیص 
بودجه کافی به آن در کشــورهای فقیر را از 
چالش های اساسی پیش رو اعلام کرده بود.

واکسن کووید-1۹ 

به اندازه ای موثر است 

که نیازی به تزریق دز 

تقویتی نیست و بهتر 

است کشورهای ثروتمند 

واکسن مازاد خود را به 

کشورهای فقیر بدهند«.
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سرپرست اداره کل فرهنگ وارشاد اسلامی خراسان رضوی؛

 سینما یک نهاد اجتماعی در درون
 جامعه است

سرپرست اداره کل فرهنگ وارشاد اسلامی خراسان رضوی گفت،: امروزه سینما یک نهاد اجتماعی 
در درون جامعه اســت و با ســایر نهادها مثل اقتصاد و سیاست در ارتباط است و نباید به آن صرفا 
نگاه تفننی و ســرگرم کننده داشت.یوسف امینی در مراسم بزرگداشت روز ملی سینما و تجلیل از 
سینما گران خراسان رضوی که به خاطر رعایت پروتکل های بهداشتی به صورت محدود  با حضور 
نمایندگان بخش های مختلف سینمایی برگزار شد، عنوان کرد: ظرفیت استان و مشهد مقدس در 
زمینه تولیدات فاخر سینمایی از نظر محتوا و امکانات بسیار بالاست اما تاکنون ورود جدی به تولیدات 
کلان سینمایی نشده است.وی با اشاره به خسارت هایی که  به دلیل تعطیلی مراکز فرهنگی وهنری 
ناشی از کرونا در طی 18 ماه گذشته به سینماها وارد شده است اظهار امیدواری کرد با حمایت وزارت 
فرهنگ وارشا د اسلامی و مدیریت شهری  و شهردار جدید  مشهد ، بار دیگر شاهد رونق سینماها 

وسایر فعالیت های فرهنگی وهنری در مشهد باشیم.
یوســف امینی همچنین با اشاره به سخنان برخی از اساتید و سینماگران حاضر در مراسم، آموزش 
اصولی و صحیح را پایه و مبنای پیشــرفت همه هنرها دانســت و بر ضرورت جلوگیری از فعالیت 
مراکز غیر رســمی و غیر مجاز در زمینه ســینما تاکید کرد.گفتنی اســت، در این جلسه تعدادی از 
فعالان سینمایی استان پیرامون مشــکلات این هنر، از جمله لزوم جلوگیری از فعالیت مراکز غیر 
مجاز آموزشی سینما، معافیت آموزشگاه  ها و شرکت های تولیدات سینمایی از عوارض شهرداری 
و معافیت های مالیاتی سخنانی بیان داشتند، همچنین مدیران سینماها  ونمایندگان انجمن صنفی 
تهیه کنندگان سینمایی، شورای ساخت و بازبینی فیلم های کوتاه ویدیویی و انجمن سینمای جوانان 
اســتان در مورد جایگاه سینمای اســتان و برنامه های آینده این تشکل ها و مشکلات پیش روی 
خودشان مطالبی بیان کردند.در پایان مراسم بزرگداشت روز سینما، از خانواده های هنرمندان فقید 
سینمای خراسان، مرحوم شهاب ملت خواه، مرحوم احمد حلوی، مرحوم حسین پورحسین، مرحوم 

احمد فخر و مرحوم عرفانیان تجلیل گردید.

۲ اثر ایرانی به »انیمست« رومانی دعوت شدند
»دیوار چهارم« و »رویا می بافد تا آبی دریا« به بخش مسابقه بین الملل فیلم های کوتاه شانزدهمین 

دوره جشنواره بین المللی فیلم های انیمیشن بخارست »انیمست« راه یافتند.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایسنا، جشنواره بین المللی فیلم انیمیشن» انیمست«، 
جشــنواره انیمیشن در کشور رومانی است که از  ســال ۲00۶ میلادی آغاز به کار کرده و امسال 
در بخش مســابقه کوتاه خود میزبان دو انیمیشــن ایرانی »رویا می بافد تا آبی دریا« به کارگردانی 
مریم خلیل زاده و »دیوار چهارم« ساخته محبوبه کلایی از تولیدات مرکز گسترش سینمای مستند 
و تجربی است/این دو انیمیشن با آثاری از کشورهای روسیه، مجارستان، کروواسی، تایوان، قبرس، 
مکزیک، کلمبیا، اســپانیا، کانادا، استونی، لهستان، ایتالیا، هلند، لاتویا، استرالیا، آلمان، ژاپن، آمریکا، 
انگلستان، فرانسه، شیلی، سوئیس، بلژیک، سنگاپور، ارمنستان، ایران و عربستان سعودی به رقابت 
خواهند پرداخت. جشنواره »انیمیســت« رومانی دارای شش بخش مسابقه فیلم های کوتاه، بلند، 
تمرکز بر کشورهای مختلف، استودیوهای انیمیشن و مدارس فیلم است وبرنده جایزه نخست این 
رودیداد سینمایی، واجد شرایط شرایط رقابت در شاخه بهترین نیمیشن کوتاه جوایز اسکار خواهد بود.
شانزدهمین دوره جشنواره بین المللی فیلم های انیمیشن بخارست »انیمست« به صورت فیزیکی و 

آنلاین از تاریخ 8 تا 1۷ اکتبر)1۶ الی ۲5 مهر ماه( برگزار خواهد شد.
در خلاصه داستان انیمیشن 8 دقیقه ای »رویا می بافد تا آبی دریا« آمده است: این انیمیشن داستان 
شــاعرانه زندگی یک پیرزن، یک زن و یک دختربچه است و کسی که آن ها را به هم متصل می 

کند یک همسر و یک پدر است که به جنگ رفته و دیگر باز نخواهد گشت.
در خلاصه داستان انیمیشن ده دقیقه ای »دیوار چهارم« هم آمده است:  »آرزو، خیال و خواسته هایش 

در یک آشپرخانه کوچک خلاصه شده؛ پسرک لکنتی آنجا مشغول بازی ست. 

آغاز واکسیناسیون هنرمندان در خانه موسیقی
سرانجام پس از انجام پیگیری های صورت گرفته مبنی بر انجام واکسیناسیون هنرمندان در برخی 
مراکز صنفی با هدف تســهیل و تسریع این روند، واکسیناسیون هنرمندان موسیقی در محل خانه 

موسیقی آغاز می شود.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، فاضل جمشیدی ـ خواننده و فعال اجتماعی 
، این خبر را اعلام و در این زمینه عنوان می کند: »روز گذشــته، ۲۲ شهریور ماه با حضور نماینده 
تام الاختیار وزارت بهداشت در محل ساختمان اصلی خانه موسیقی، مقرر شد به سرعت ستادی به 
نام »آیدین الفت« در این محل و چند ستاد و بیمارستان دیگر ایجاد شود و تمام هنرمندان موسیقی 

اعم از اعضای خانه موسیقی یا آنهایی که عضو نیستند واکسینه شوند.«
این هنرمند که از ابتدا پیگیر اجرایی شدن این طرح بود، تاکید می کند: »متناسب با متن دستور وزیر 
پیشین بهداشت، مقرر شد به تشخیص مسوولان خانه موسیقی هنرمندان غیرعضو این نهاد هم به 
 تایید مدیر این »خانه« و البته در هر سنی فقط به صرف اینکه فعال موسیقی باشند، واکسینه شوند.«

با سرعت گرفتن روند واکسیناسیون در ایران همواره این سوال مطرح بود که چرا در واکسینه کردن 
هنرمندان تعلل می شود؛ گرچه که یکی از آخرین سخنان در این زمینه، از وزیر جدید فرهنگ و ارشاد 
اسلامی بوده است که وعده واکسیناسیون گسترده هنرمندان را در تلویزیون مطرح کرد. همچنین 
وزیر پیشــین بهداشت، درمان و آموزش پزشــکی نیز در نامه ای بر واکسینه شدن هنرمندان عضو 

صندوق اعتباری هنر تأکید کرده بود.
فاضل جمشیدی، معاون اسبق »خانه موسیقی« حالا با اعلام تصویب طرح واکسیناسیون هنرمندان 
موسیقی در خانه موسیقی، توضیحاتی را درباره روند پیگیری این مهم ارائه داده و می گوید: پس از 
هماهنگی سه جانبه بین  خانه موسیقی، معاونت بیماری های واگیر و معاون پیشین خانه موسیقی و 
البته به دلیل تغییر جهت و تغییر روش و توقف بی دلیل و ابهام برانگیز این مهم توسط »مدیرعامل 
سابق صندوق و اعتباری هنر«، پیگیری مکاتبه به نام »خانه موسیقی« سرعت گرفت و خوشبختانه 
روز گذشــته با حضور نماینده تام الاختیار وزارت بهداشت در محل ساختمان  اصلی خانه موسیقی 
واقع در خیابان فاطمی مقرر شــده به ســرعت ســتادی به نام »آیدین الفت« در این محل و چند 
ستاد و بیمارستان مورد نظر طرفین ایجاد و تمام هنرمندان موسیقی اعم از عضو یا غیرعضو خانه 
 موســیقی فارغ از  میزان حق عضویت های پرداخت شــده و یا پرداخت نشده شان واکسینه شوند.

کشف ماسک طلایی تاریخی در چین
باستان شناسان در چین با کاوش در یک محوطه باستان شناسی بقایای یک ماسک طلایی تاریخی 

را از دل خاک بیرون کشیدند.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از آرت نیوز، بیش از 500 اثر تاریخی در ماه های اخیر در 
جریان کاوش در محوطه تاریخی »سانشینگدوی« )Sanxingdui( واقع در »سیچوآن« کشف شده 
است. اوایل سال جاری میلادی، باستان شناسان با کشف بخش هایی از یک ماسک طلایی 3000 
ساله در این محوطه باستان شناسی متحیر شدند.اخیرا کارشناسان بار دیگر موفق به کشف ماسک 
طلایی دیگری در همان مکان تاریخی شده اند با این تفاوت که ماسک طلایی دوم نسبت به مورد 
قبلی ســالم تر باقی مانده است. این ماسک در یکی از گودال های این محوطه تاریخی کشف شده 
است.»شینهوا« در گزارشی اعلام کرده است این ماسک حدود 30 سانتی متر عرض دارد. با این که 
بسیاری از آثار کشف شده در این محوطه تاریخی هزاران سال قدمت دارند، اما باستان شناسان هنوز 
درباره قدمت دقیق این ماســک طلایی اطلاعاتی ارائه نکرده اند.»تانگ فی« که مدیر بخش آثار 
فرهنگی »سیچوان« و موسسه تحقیقاتی باستان شناسی است می گوید: »اکتشافات جدید )در این 
محل( بار دیگر تصورات و تخیل مردم چین باستان را نشان می دهد که بسیار بیشتر از چیزی است 
که امروزه از آن ها انتظار داشتیم.«این ماسک طلایی فقط یکی از 500 اثر تاریخی است که اخیرا 
در این محل کشف شده است. از دیگر آثار تاریخی این محوطه به یک چاقوی یشم و یک سردیس 
برنزی می توان اشاره کرد. در این محل چندین اثر تاریخی برنزی کشف شده که اطلاعات دقیقی 
درباره آن ها منتشر نشده است چراکه باستان شناسان با بسیاری از این آثار برای نخستین بار مواجه 
شــده اند.با وجود اکتشافات جدید شمار کلی تمام آثار تاریخی که در محوطه تاریخی سانشینگدوی 

)Sanxingdui( کشف شده است به حدود ۲000 اثر رسید.

خبر

۲۱میلیاردریالتسهیلاتکروناییبههنرمندانخراسانشمالیپرداختشد
و  فرهنـگ  کل  اداره  هنـری  امـور  معـاون 
گفـت:  شـمالی  خراسـان  اسـلامی  ارشـاد 
تاکنـون هنرمنـدان آسـیب دیـده اسـتان بابت 
میلیـارد   ۲1 کرونـا،  ویـروس  شـیوع  علـت 
ریـال تسـهیلات از محـل اعتبـارات صنـدوق 
درصـد  چهـار  کارمـزد  بـا  امیـد  کارآفرینـی 

انـد. کـرده  دریافـت 
بـه  و  امـروز«  روزنامـه »صبـح  بـه گـزارش 
بیـان  بـا  حیـدری  ابوالحسـن  ایرنـا،  از  نقـل 
نظیر نمایـش،  هنـری  گروه هـای  اینکـه 
آمـوزش، موسـیقی، تجسـمی و مدولبـاس از 
این تسـهیلات بهره مند شـدند اظهار داشـت: 

دارد. ادامـه  همچنـان  تسـهیلات  پرداخـت 
نفـر  اکنـون ۷5۶  گفـت: هـم  ادامـه  در  وی 
عضـو صنـدوق هنرمنـدان اسـتان هسـتند که 
۲00 هنرمنـد مرحلـه مقدماتـی ثبـت نـام آنها 

در ایـن صنـدوق انجـام شـده اسـت.
شـرایط  بـه  توجـه  بـا  اینکـه  بیـان  بـا  وی 
بـرای  هنرمنـدان  از  زیـادی  تعـداد  کرونایـی 
بهـره منـدی از تسـهیلات و بیمـه هنرمنـدان 
هنرمندان بـرای  افـزود:  انـد  داده  درخواسـت 
را طـی  بایـد مراحلـی  نـام در سـامانه  ثبـت 
کننـد کـه از جملـه آن عضویـت در صنـدوق 

اسـت. هنرمنـدان 
 حیدری اظهـار داشـت:  برای عضویـت افراد 
در صنـدوق هنرمنـدان آقایـان بایـد کمتـر از 
50 سـال و خانـم هـا هـم زیر ۴5 سـال سـن 
بررسـی  باشـند.وی گفـت: همچنیـن  داشـته 
اسـامی هنرمنـدان متقاضـی بیمـه ثبت شـده 
در سـامانه بـه صـورت ماهانـه ارزیابـی و ثبت 

نهایـی می شـود.
کل  اداره  سـینمایی  و  هنـری  امـور  معـاون 
فرهنـگ و ارشـاد اسـلامی خراسـان شـمالی 
گفـت: حـق بیمـه و سـرانه درمان فصـل بهار 

3۴۴ هنرمنـد اسـتان کـه عضـو صنـدوق هنر 
هسـتند واریـز شـد.

 حیـدری گفـت: بـه دنبـال ارائـه تسـهیلات 
حمایتـی بـه اعضـای تحـت پوشـش کـه در 

شـرایط ناشـی از شـیوع بیمـاری کرونـا دچـار 
خسـارت شـدند، حق بیمه)سـهم فرد( و سرانه 
درمـان در سـه مرحله)فروردیـن، اردیبهشـت 
و خردادمـاه( بیمـه شـدگان صنـدوق اعتباری 

هنـر بـه حسـاب متصـل بـه هنـرکارت آنهـا 
شـد. واریز 

وی افـزود: همچنیـن این مبلغ بـرای اعضایی 
کـه در سـامانه هنـرکارت ثبـت نـام نکردنـد 
پروفایـل  ثبـت شـده در  بـه شـماره حسـاب 

عضویـت آنهـا واریـز شـده اسـت.
وی بـا اشـاره بـه  اینکـه حـق بیمـه و سـرانه 
درمان نیمه نخسـت امسـال از سـوی صندوق 
واریز شـده اسـت، گفـت: مجموع حـق بیمه و 
سـرانه پرداختـی در ایـن بازه زمانـی ۲ میلیارد 

و 580 میلیـون ریـال بوده اسـت.
کل  اداره  سـینمایی  و  هنـری  امـور  معـاون 
فرهنـگ و ارشـاد اسـلامی خراسـان شـمالی 
گفـت: حـق بیمـه فصـل بهـار براسـاس نـوع 
حـذف  و  درصـد(   1۲ و   1۴ بیمـه)18،  نـرخ 
ضریـب ۲0 درصـد از فرمـول محاسـبه حـق 
بیمـه) طبق اعـلام سـازمان تامیـن اجتماعی( 

محاسـبه شـده اسـت .
حیـدری اظهـار داشـت: همچنیـن نرخ سـرانه 
و  هـزار   ۷1 معـادل   1۴00 سـال  در  درمـان 
۶00 تومـان بـه ازای هـر نفر در ماه از سـوی 
سـازمان تامیـن اجتماعـی تعیین شـده اسـت.

حـق  پرداخـت  طـرح  مشـمولین  گفـت:  وی 
بیمـه، تمامـی بیمـه شـدگانی هسـتند کـه تـا 
پایـان اسـفندماه سـال 13۹۹ ) برابـر اعـلام 
رسـمی سـازمان تامین اجتماعی( بیمه ایشـان 

اسـت. بوده  برقـرار 
در اسـتان خراسـان شـمالی بـا 8۶3 هـزار نفر 
جمعیـت، هـزار و135مرکـز فرهنگـی و هنری 

دارد. وجود 

گفتگویی با همایون اسعدیان؛

سردرگمی های ارشاد و ساترا در چالش با مجلس
همایون اسعدیان با تاکید بر اینکه سردرگمی 
موجود در صــدور مجوزها بــرای تولید در 
VODهــا باید به لحاظ قانونی رســیدگی و 
حل شــود از این موضوع که مشــکلات و 
کســری های قانونگذاری در بخش بیمه  و 
مالیات ســینماگران به مرور برطرف شــود، 

ابراز امیدواری کرد.
به گــزارش روزنامــه »صبح امــروز« این 
کارگــردان کــه اخیــرا در دیــدار جمعی 
از ســینماگران با محمدباقر قالیباف، رییس 
مجلس شورای اسلامی حضور داشت، درباره 
مســائلی که در این جلســه مطرح کرده به 
ایســنا توضیحاتی داد و اظهار کرد که قرار 
شده تا یک ماه آینده ، پیشنهادهایی از سوی 
ســینماگران برای پیگیری برخی مشکلات 

مطرح شده ارائه شود.
تغییر کد بیمه سینماگرها از »صیادان فصلی 
دریای جنــوب« نیازمنــد همراهی مجلس 

است
اســعدیان با تاکید بــر اینکه قــرار نبود در 
این جلســه ذکــر مصیبت یــا از وضعیت 
سینما کلی گویی شود، بیان کرد: چند محور 
اساســی در ســینما وجود دارد که پیگیری 
آن ها به مجلس شــورای اسلامی به عنوان 
نهاد قانونگــذار ارتباط پیــدا می کند، چون 
رییس  و  دارند  قانون گذاری  کاملا مشــکل 
مجلــس می تواند در ایــن بخش به کمک 
ســینما بیاید. یکی از ایــن محورها موضوع 
بیمــه تامیــن اجتماعی ســینما اســت که 
متاسفانه در ســینما بیمه بسیار ضعیف و پر 
از مشــکلی داریم، آن هم به این دلیل شغل 
و حرفــه ســینما در وزارت کار و ســازمان 
تامیــن اجتماعی تعریف مشــخصی ندارد. 
درواقع حدود 30 ســال قبل ســینماگران با 
کدی به نام »صیادان فصلی دریای جنوب« 
بیمه شده اند و بعد از این همه سال به همان 

کد باقی مانده اند.
وی افــزود: نتیجه این اتفاق این شــده که 

الان یک فیلمبــردار، بازیگر یا طراح صحنه 
معتبر وقتی امسال بعد از 30 سال بازنشسته 
شود حقوق معادل دو میلیون تومان می گیرد 
که این نه در شــأن حرفه اوســت و نه در 
تا حقوق  داشته  شأن سال ها ســابقه ای که 
بازنشســتگی اش از پایه حقوق یک کارمند 
عادی هم کمتر باشــد. این مشــکل نیاز به 
تغییر کد دارد که با وجود سال ها پیگیری در 
وزارت کار هنوز میســر نشده چرا که با یک 
مشکل قانونی مواجه هستیم و برای ارتقای 
این کد دولت به تنهایی نمی تواند کمک کند 
بلکه نیاز به قانون اســت و باید در مجلس 

پیگیری شود.
از ضریب های غیرمنصفانه تا فرار مالیاتی 

با دلار و بیت کوین
کارگردان »بوســیدن روی مــاه« ادامه داد: 
موضوع دیگری که در این جلسه به آن اشاره 
شــد مالیات بود که در وضعیت فعلی خیلی 
ما را دچار مشــکل کرده اســت. البته حرف 
من این نبوده که مالیات ســینماگرها حذف 
شود ولی مشــکل اینجاست که در سازمان 
امور مالیاتی برای شــغل سینماگرها تعریف 
مشــخصی وجود ندارد. نــوع و جنس کار 
ما به گونه ای اســت که ممکن است ۶ ماه 
مشغول به کار باشــیم و بعد، دو سال بیکار 
بمانیم. کارگردان های ســینمای ایران شاید 
هر چند سال یک بار پروژه ای را تولید کنند. 
فیلمبردار یا دســتیار کارگردان هم به همین 
شــکل هســتند در حالی که وقتی رقم های 
دریافتی آن ها در ســینما بحث می شود، به 
نظر می رســد که رقم بالایی است. ممکن 
اســت یک کارگردان برای ساخت یک فیلم 
۲00 میلیون تومان دستمزد بگیرد و این رقم 
ملاک بالا بودن درامدش می شود پس باید 
مالیات آن هــم با ضریب مالیاتی بالا بدهد، 
اما محاســبه نمی کنند که ایــن کارگردان 
ممکن است چهار ســال کار نکرده باشد و 
این ۲00 میلیون تومان دســتمزد چهار سال 

اوســت که اگر در طول این مدت سرشکن 
شــود از حقوق پایه یــک کارمند هم کمتر 

است.
او با اشاره به اینکه اهالی هنر و سینما بیمه 
بیکاری هم ندارند، گفــت: پاره وقت بودن 
شغل سینماگران باید در سازمان امور مالیاتی 
لحاظ شود. متاسفانه سینما ظاهری پر زرق 
و برق دارد و ممکن اســت چنــد بازیگر یا 
کارگــردان خاص دســتمزدهای خیلی بالا 
بگیرنــد در حالی که بدنه پنج، شــش هزار 
نفری صنعت تصویر که دیگر فقط شــامل 
سینما نیســت و vodها و حتی تلویزیون را 
نیز دربرمی گیرد از جهت معیشت در شرایط 
بسیار بدی زندگی را می گذرانند. مثلا انجمن 
بازیگران بیش از 500 نفر عضو دارد و از بین 
این ها و نیز بازیگران زیادی که عضو انجمن 
نیستند، فقط چند نفر دستمزدهای میلیاردی 
می گیرند که شاید به تعداد انگشتان دو دست 
ما باشــند، بقیه افــراد از آنجا که چهره های 
شناخته شده ای هم هستند بایستی آبروداری 
کنند و با ســیلی صورت خود را ســرخ نگه 
دارند. مشــکل مــا همین جاســت که این 
بدنه عظیم با مشــکلات فــراوان اقتصادی 
دست به گریبان اســت و به شدت از جهت 
مالیات تحت فشــار قرار می گیــرد، اما آن 
تعداد محدودی که دستمزد بالا می گیرند به 
دلیل مشــکلات و ایرادهایی که در سیستم 
مالیاتــی وجود دارد به راحتــی فرار مالیاتی 
هم انجــام می دهند که مثلا ممکن اســت 
بگوینــد دستمزدشــان به دلار باشــد یا به 
حسابی در خارج از کشور واریز شود یا اینکه 
با بیت کوین دســتمزد می گیرند، به هر حال 
راه آن را پیــدا می کنند اما این شــامل کلیه 

بازیگران و عوامل سینما نمی شود.
اسعدیان در این مورد اشــاره کرد:  دو سال 
قبل پیگیر بودم تا برای یک کارگردان بسیار 
معتبــر و محترم از طریق خانه ســینما 50 
میلیون تومان وام جــور کنیم تا او آپارتمان 

ســرد و نموری را که اطراف شــهریار اجاره 
کرده بود به حاشــیه تهران منتقل کند. چه 
کسی این موضوع را درک می کند وقتی از 
بیــرون تصور می کنند کــه او »کارگردان« 
سینما اســت و دســتمزد خوبی می گیرد؟! 
بنابراین تاکیــد می کنم که حرف من معاف 
می گویم  نیســت بلکه  مالیــات  شــدن از 
سیســتم مالیاتی با ضریب درست و مطابق 
با این حرفه در نظر گرفته شود چرا که بدنه 
ســینمای ایران بســیار نحیف و آسیب پذیر 
است و این فشارهای مالیاتی می تواند برای 

آنها کمرشکن باشد.
فعالیت در پلتفرم ها تسهیل شود

کارگردان فیلم هــای »یک روز بخصوص« 
و »شوخی« مورد ســومی را که در دیدار با 
قالیبــاف مطرح کرده اینطور شــرح داد: در 
دو ســال گذشته بخشــی از اهالی حرفه ای 
سینما با تولیدات vod توانستند معیشت خود 
را بگذرانند. تقاضای مــا از مجلس و دولت 
این است که شــرایط را برای رشد پلتفرم ها 
و تولیدات تصویــری در آنجــا تســهیل و 
امکانی را فراهم کنند تا بخش بیشــتری از 
اعضای ســینما توانند در اینجا مشغول کار 
شوند، چون تولیدات سینمایی به شدت پایین 
آمده، ســینماها نیمه تعطیل هســتند و اگر 
خدای ناکرده این فضا هم دچار خدشه شود 
اوضاع اقتصادی کمرشکن به گروه بیشتری 

سرایت خواهد کرد.
او درباره اینکه چقدر بــه پیگیری این امور 
در مجلس امیدوار اســت؟ گفت: در شرایط 
فعلی مملکــت با وجود بحران ها و تحریم ها 
و فشارهای اجتماعی و اقتصادی توقع ندارم 
تیتر اول مجلس باشیم ولی بخشی از این کار 
به پیگیری ما برمی گردد و قرار شــد تا یک 
ماه آینده پیشــنهادهای خود را ارائه کنیم و 
امیدواریم از طریق خانه سینما، اهالی صنوف 
و کسانی که در این بخش دغدغه مند هستند 
موضوع دنبال شود تا شاید به مرور بخشی از 

این مشکلات حل شود.
آشفتگی در صدور مجوزهای تولیدات 

vod  به صلاح نیست
اســعدیان در پاســخ بــه اینکه آیــا درباره 
ماجرای اختلاف بین صدا و ســیما و ارشاد 
بر ســر مدیریت و نظارت تولیدات شــبکه 
نمایش خانگی و vodها و اینکه مشــخص 
نیســت روند قانونی برای دخالت ســاترا به 
چه شــکل انجام شده اســت، بحثی مطرح 
شــد یا خیر؟ بیان کرد: بلــه، نکته ای که در 
این مورد تاکید شــد نوعی بلاتکلیفی  است 
که با ان مواجهیم و به معضلی تبدیل شــده 
است. در  حال حاضر وزارت ارشاد همچنان 
مجوز ساخت سریال ها را برای شبکه نمایش 
خانگی و vodها صادر می کند و از آن طرف 
تشکیلات ساترا می گوید او باید مجوز بدهد؛ 
یعنی وضعیت به گونه ای شــده که مثلا من 
قبل از عید نوروز از ارشــاد مجوز گرفته ام و 
بعــد از چند ماه ســاترا می گوید آن را قبول 
ندارد. برای من به شخصه خیلی مهم نیست 
که چه کسی قرار است این وظیفه را برعهده 
داشــته باشد مهم این است که بدانیم طرف 
حساب ما کیست. الان معلوم نیست ما با چه 
سیســتمی کار می کنیم و در چه مکانیسمی 
کار خود را پیش می بریم. این آشــفتگی به 

وجود آمده به صلاح هیچ گروهی نیست.
وی در پایــان اضافه کرد: یــک نکته مهم 
در اینجاســت که روند قانونی این واگذاری 
نظارت یا صدور مجوز هم مسئله دارد. وزارت 
ارشاد هنوز مجوز تولید سریال شبکه نمایش 
خانگی صادر می کند چون معتقد اســت کار 
قانونی انجام می دهــد و به همین دلیل اگر 
قرار اســت بر عهده ساترا باشــد باید روند 
قانونی آن طی شود. الان سردرگمی زیادی 
وجود دارد ضمن اینکه نمی دانم آیا در دولت 
جدید ممکن است تغییرات دیگری به وجود 
آید و مثلًا ساترا به وزارت ارشاد سپرده شود 

یا خیر.
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پیشرفت فیزیکی 78 درصدی پارکینگ 
هشت آباد

معــاون عمــران، حمل ونقــل و ترافیک 
شــهرداری مشــهد گفت: پروژه پارکینگ 
هشــت آباد واقع در خیابــان توحید درحال 
حاضر از پیشــرفت فیزیکــی ۷8 درصدی 

برخوردار است.
به گزارش صبح امــروز، خلیل الله کاظمی 
دراین خصوص، افزود: یکی از مشــکلاتی 
که در محدوده میدان شهدا و هسته مرکزی 
شهر با آن روبرو هستیم کمبود فضای پارک 

خودرو است، برهمین اساس احداث پارکینگ هشت آباد در دستورکار قرار گرفت.
وی اضافه کرد: پس از طی مراحل طراحی و کسب مجوزها عملیات احداث پارکینگ هشت آباد 
با ظرفیت ۴۷۲ جای پارک خودرو در خیابان توحید جنب بوستان توحید در نزدیکترین محل به 

میدان شهدا در تاریخ 11آذرماه ۹۹ آغاز شد.
معاون عمران، حمل ونقل و ترافیک شــهرداری مشهد تصریح کرد: این پارکینگ با استفاده از 
تجهیزات به روز و سیستم های هوشمند در زمینی به مساحت 10 هزار مترمربع درحال احداث 

است.
کاظمی با بیان اینکه پارکینگ هشت آباد دارای ۲0 هزار و 11۲ مترمربع فضای مسقف و 5 هزار 
و ۲۴ مترمربع فضای غیرمسقف است، اظهارکرد: فونداسیون و اسکلت این پارکینگ بتنی و رمپ 

ورودی از عرصه میدان شهدا خواهد بود.
وی ادامه داد: پارکینگ هشت آباد در حال حاضر از ۷8 درصد پیشرفت فیزیکی برخوردار است و 

طبق برنامه ریزی های انجام شده تا پایان امسال آماده بهره برداری خواهد شد.

آغاز واکسیناسیون نوبت دوم راهبران 
اتوبوس و مینی بوس 

دیرعامــل ســازمان اتوبوســرانی 
شهرداری مشــهد با اشاره به اینکه 
واکسیناســیون دوز اول راهبــران 
اتوبوس و مینی بوس انجام شــده 
است، گفت: اکنون نیز واکسیناسیون 
دوز دوم این عزیزان آغاز شــده ودر 

حال انجام است.
بــه گزارش صبــح امروز،  ســعید 
ایــن  در  مقــدم  زاده  حســینقلی 
راســتای  در  افــزود:  خصــوص، 
پیشگیری از ابتلای راهبران عزیز و 

پرتلاش اتوبوس و مینی بوس بخش سازمانی و خصوصی در حال حاضر ۲۶00 نفر دوز واکسن 
کرونا را دریافت کرده اند.

وی با بیان اینکه تزریق دوز دوم واکســن برعلیه کرونا از هفته پیش آغاز شده است، اظهارکرد: 
این اقدام تا تزریق واکسن برای آخرین نفر از راهبران اتوبوس و مینی بوس ادامه خواهد داشت .
مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری مشهد ادامه داد: در کنار واکسیناسیون راهبران اتوبوس 
و مینی بوس، با توجه به افزایش شیوع ویروس کرونا و با هدف پیشگیری از ابتلای شهروندان 
به کرونا در حمل ونقل عمومی نیز ارشاد مسافران به استفاده از ماسک در اتوبوس با بهره گیری 

از 115 نفر از نیروهای سازمان در حال اجرا است.

بهره گیری از الگوی های برنامه ریزی 
تعاملی و مسئله محور شدن سیاست ها و 

راهبردها در شهرداری مشهد
ارزیابی  و  بودجــه  برنامه،  مدیرکل 
عملکرد شــهرداری مشــهد گفت:  
بهره گیری از الگوهای برنامه  ریزی 
تعاملی و مسئله  محور شدن سیاست  
ها و راهبردها را جزو مســائل مورد 

تاکید حوزه برنامه ریزی است .
به گزارش صبح امروز جمال حسن 
بارانی با اشاره به برگزاری نخستین 
رویداد تعاملــی تدوین برنامه میان 
مــدت 1۴01-1۴0۴ شــهرداری 
مشهد که در محل کارخانه نوآوری 
مشــهد طــی روزهــای ۲0 و ۲1 

شهریور ماه 1۴00 انجام شد، اظهار کرد: این رویداد به صورت رقابتی بین چند تیم که هرکدام 
حول یکی از محورهای حوزه حمل  و نقل به تدوین برنامه پیشــنهادی خود پرداختند. اعضای 
تیم در طول این رویداد با حضور در کارگاه  های آموزشی ضمن آشنایی با فرآیند تدوین برنامه، 
شــیوه شناسایی، کشف و حل مسائل به صورت خلاقانه را آموزش دیده و پس از آن به رقابت 

با هم پرداختند.
وی در خصوص شرکت  کنندگان حاضر در این رویداد، بیان کرد: اعضای کارگروه حمل  و نقل، 
کارشناسان حوزه  حمل  و نقل، کارشناسان حوزه  های برنامه  ریزی ستادی و مناطق و تعدادی از 
فعالین شــورای اجتماعی محلات است که در طی دو روز فرآیِند تدوین برنامه شهرداری مشهد 

مقدس را آموزش دیده و پس از آن با مشارکت یکدیگر آن را پیاده  سازی کردند.
مدیرکل برنامه، بودجه و ارزیابی عملکرد شهرداری مشهد افزود: در پایان این رقابت برنامه  های 
تدوین شــده توســط داوران مورد ارزیابی قرار گرفت و جوایزی به تیم برگزیده و افراد منتخب 

اهدا شد.
بارانی در خصوص انتخاب برنامه ریزی تعاملی و شاخص های مورد بحث در این برنامه، عنوان 
کرد: معاونت برنامه  ریزی و توســعه سرمایه انسانی شهرداری مشهد بر اساس شاخص  هایی از 
جمله نیازهای جامعه، تحولات اجتماعی حال حاضر، پیشــرفت  های تکنولوژیکی و همچنین 
میزان توســعه  یافتگی مجموعه شهرداری اقدام به ارزیابی و بررسی شیوه  های گوناگون تدوین 
و تهیه برنامه کرد به نحوی که در نهایت برنامه  ریزی تعاملی که متناســب با فرهنگ سازمانی 
مجموعه شهرداری و از سویی دیگر سازگار با شیوه مدیریت شهری است و توانایی ایجاد پویایی 

و نوآوری و تحقق هدف مسئله  محوری بودن برنامه  ها را دارد، مورد انتخاب قرار گرفت.
وی در خصوص اهداف برگزاری نخستین رویداد تعاملی تدوین برنامه میان مدت 1۴0۴-1۴01 
شهرداری مشهد، تصریح کرد: آشنایی همکاران ما در گروه برنامه  ریزی نسبت به فرآیند تدوین 
برنامه و آسیب  شــنایی روند تدوین برنامه یکی از اهداف برگزاری این رویداد است. زیرا انتظار 
داریم در ادامه، رویدادی مشــابه در مناطق و سازمان  های تابعه شهرداری مشهد مقدس برگزار 
شود و برنام ه های میان مدت سازمان  ها و برش  های منطقه  ای و موضوعی نیز به شیوه تعاملی 

توسط حوزه مربوطه تدوین شود.
مدیرکل برنامه، بودجه و ارزیابی عملکرد شهرداری مشهد در خصوص دیگر اهداف برگزاری این 
رویداد، اضافه کرد: دعوت از فعالین شورای اجتماعی محلات و حضور آن ها در این فرآیند برای 
برقراری تعادل میان دیدگاه  های شــهروندان و نقطه  نظرات کارشناسان و نزدیک شدن این دو 

دیدگاه بهم یکی دیگر از اهداف برگزاری این رویداد بود.
بارانی تاکید کرد: ما انتظار داریم خروجی چنین رویدادی در قالب محصولی ورودی برای کارگروه 
حمل  و نقل باشد و این کارگروه تدوین برنامه میان مدت حوزه حمل  و نقل را بر اساس دیدگاه  

های مطرح شده در این رویداد به انجام برساند.
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رئیس کمیسیون ویژه ساماندهی حاشیه شهر شورای شهر مشهدمقدس گفت: ساخت 
مســکن ارزان قیمت در حاشیه شهر، علاوه بر اصلاح بافت و حفظ کرامت شهروندان، 
گامی اساســی در جهت خانه دار کردن افرادی است که از نظر اقتصادی و معیشتی در 
تنگنا هستند.به گزارش صبح امروز، سیدابراهیم علیزاده با بیان اینکه یکی از رویکردهای 
کمیسیون ساماندهی حاشیه شــهر بحث تامین مسکن  ارزان قیمت برای ساکنان این 
بافت هاســت، اظهارکرد: امیدواریم از این طریق بتوان گام های ســازنده تری در جهت 
نوسازی و بهسازی منازل شهروندان برداریم.وی با اشاره به توافق اولیه مدیریت شهری 
با اداره کل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی برای ساخت ۲ هزار واحد مسکونی در حاشیه 
شهر مشهد، گفت: درحال حاضر عملیات ساخت 500 واحد مسکونی در پنجتن آغاز شده 

است.رئیس کمیسیون ویژه ساماندهی حاشیه شهر شورای شهر مشهدمقدس با تاکید بر اینکه این رویکرد و نگاه استمرار خواهد 
داشت، افزود: امیدواریم دستگاه های اجرایی چون استانداری، راه وشهرسازی، بنیاد مسکن و ... پای کار بیایند و با مشارکت مدیریت 
شــهری نسبت به ساخت مسکن ارزان قیمت اقدام نمایند.علیزاده با بیان اینکه ساخت مسکن ارزان قیمت، اصلاح بافت و ساختار 
سکونتگاهی را به همراه دارد، تصریح کرد: از سوی دیگر، افرادی که از نظر اقتصادی و معیشتی در تنگنا هستند، می توانند از مسکن 

مناسب برخوردار باشند و گامی سازنده در جهت حفظ کرامت شهروندان است.

رئیس کمیسیون خدمات شهری، بهداشت، سلامت و محیط زیست شورای شهر مشهد 
بر لزوم ایجاد سامانه هماهنگ بین معاونت شهرسازی، سازمان های آتش نشانی و نظام 

مهندسی برای تسریع در بررسی و صدور پایانکارهای ساختمانی تاکید کرد.
به گزارش صبح امروز، حسن کریمدادی گفت: آتش نشانی از سازمان های بسیار فعال 
مدیریت شهری است که خدمات ارزنده ای را به شهروندان ارائه کرده و از نظر تجهیزات 

و امکانات هم در وضعیت مطلوبی قرار دارد.
رئیس کمیسیون خدمات شهری و محیط زیســت شورای اسلامی شهر مشهدمقدس 
افزود: یکی از مســائل روز مرتبط با خدمات آتش نشانی بحث تائیدیه های آتش نشانی 
در پایانکار است که به دلیل عدم هماهنگی سامانه های زیرمجموعه شهرداری و نظام 

مهندسی، این مقوله با تاخیر اجرا می شود لذا پیگیر ایجاد ارتباط هماهنگ بین این سه بخش هستیم.
وی خاطرنشــان کرد: متاسفانه کارکنان آتش نشانی در خصوص مطالبات خود مظلوم واقع شده اند و مقرر شده بخشی از معوقات 

ظرف روزهای آینده پرداخت شود.
به گفته کریمدادی، در خصوص موضوعات حقوق نیز مدیران سازمان باید پیشنهادات خود را ارائه داده و پیگیری های لازم را انجام 

دهند. ما نیز در مشورت با سایر کلانشهرها بهترین تصمیم را اخذ خواهیم کرد

اصلاح بافت و حفظ کرامت شهروندان با ساخت مسکن ارزان  قیمت لزوم ایجاد سامانه هماهنگ شهری برای تسریع در صدور پایانکار ساختمانی

با حضور کارشناسان و ذی نفعان انجام می شود:

آسیب شناسی طرح های تفصیلی مشهد
رئیس کمیســیون شهرســازی و معماری شــورای شهر 
مشهدمقدس گفت: با توجه به مباحث و دغدغه های مطرح 
شده توسط فعالان حوزه ساخت و ساز در خصوص طرح های 
تفصیلی، نشســت های آسیب شناسی این طرح ها با حضور 

کارشناسان و ذی نفعان برگزار می شود.
به گزارش صبح امروز، حمید ضمیری با اشــاره به جلســه 
هم اندیشــی که با فعالان حوزه ساخت وســاز درخصوص 
اجرای طرح تفصیلی جنوب غرب برگزار شــد، اظهارکرد: با 
توجه به مباحث و دغدغه های مطرح شــده توسط فعالان 
حوزه ساخت و ســاز در خصوص ابلاغ طرح تفصیلی حوزه 
جنــوب غرب، این نشســت با حضور سرپرســت محترم 
دادسرای ویژه فضای مجازی و شهرسازی، معاون محترم 
شهرسازی و معماری اداره کل راه و شهرسازی، شهرداران 
مناطق ۹ و 11 شهرداری مشــهد و جمعی از سازندگان و 

سرمایه گذاران این حوزه برگزار شد.
وی بــا بیان اینکه در این نشســت، ســازندگان و مدیران 

شهری و اســتانی به طرح نقطه نظرات و دیدگاه های خود 
در این خصوص پرداختند، گفت: سرانجام مقرر شد تحقق 
پذیری طرح های تفصیلی ادوار گذشته مشهد توسط مرکز 

پژوهش های شورای شهر آسیب شناسی شود.
لزوم اخذ نظر ذینفعان، کارشناسان و فعالین حوزه ساخت وساز

ضمیــری افزود: با توجــه به لزوم اخذ نظــر ذینفعان، 
کارشناســان و فعالین حوزه ساخت وســاز در خصوص 
طرح های در دســت تهیه و موافقت حاضران در جلسه، 
بنا شد که جلسات هم اندیشی درخصوص مابقی طرح ها 
و همچنیــن ضوابط و مقررات آن با حضور سرپرســت 
دادســرای ویژه فضای مجازی و شهرســازی و معاون 
شهرســازی و معماری اداره کل راه وشهرسازی استان و 
اعضای کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی 

شهر و ذی نفعان برگزار شود.
رئیس کمیســیون شهرســازی و معماری شــورای شهر 
مشهدمقدس با اشاره به در دست اقدام بودن تصویب و ابلاغ 

قانونی طرح های تفصیلی، تصریح کرد: در نحوه پاسخگویی 
به درخواست های شهرسازی جاری شهروندان در شهرداری 
نباید مشکلی ایجاد شود و لذا اطلاع رسانی جامع و موثر در 
خصوص برنامه زمانی ابلاغ طرح ها به شهروندان و ذینفعان 
طرح مورد نظــر، باید حداقل یک ماه قبل از ابلاغ طرح به 
شهرداری توســط معاونت شهرسازی  و معماری شهرداری 
و معاونت شهرســازی  و معماری اداره کل راه وشهرسازی 

انجام شود.
دسترسی شهروندان به اسناد و مدارک طرح ها

ضمیری گفت: با توجه به قانون انتشــار و دسترسی آزاد به 
اطلاعات، سازمان فاوا شهرداری مشهد به منظور بهره مندی 
شهروندان باید نسبت به بارگذاری اسناد و مدارک طرح های 
ابلاغی جهت بهره مندی شهروندان اقدامات لازم را انجام 

دهد.
وی با بیان اینکه اداره کل راه وشهرســازی در این جلســه 
موافقت کرد که طی مدت یک ماه، تاییده لازم درخصوص 

ضوابط و مقررات بلندمرتبه ســازی شهر مشهد را از شورای 
عالی شهرســازی و معماری اخذ کند، افزود: شهر مشهد از 
مشاوران توانمندی برخوردار است و به همین خاطر، حمایت 
و پیگیری هــای لازم جهت به کارگیری، ظرفیت ســازی 
و اســتفاده از پتانسیل این مشــاوران را در دستورکار قرار 
می دهیم چراکه اشراف بیشتری به موضوعات جاری شهر 

مشهد دارند.
بازنگری در ضوابط پارکینگ و پیش آمدگی در معابر

رئیس کمیســیون شهرســازی و معماری شــورای شهر 
مشهدمقدس با اشاره به توضیحات مشاور طرح در خصوص 
حذف پیش آمدگی ها در معابر و لزوم پیش بینی و جانمایی 
پارکینگ مازاد در واحدهای با مساحت زیربنای بیش از 1۶5 
مترمربع و با توجه به درخواست سازندگان، گفت: برهمین 
اساس، پیشنهاد شد که در ضوابط تامین پارکینگ واحدهای 
مســکونی و ضوابط پیش آمدگی در معابر و ... بررســی و 

بازنگری انجام شود.

فرماندار قوچان در استان خراسان رضوی گفت: بر اثر زلزله دیروز )دوشنبه( ۷00 واحد مسکونی در ۴۲ روستای 
این شهرستان دچار خسارت های جزئی و کلی شد.

امین رضا مرآتی در گفتگو با خبرنگار ایرنا افزود: بیشتر این واحدها دارای بافت قدیمی بوده و غیر مقاوم ساخته  
شده اند لذا باید دوباره به  صورت کامل ساخته شوند.

وی بیشترین خسارت را مربوط به روستاهای دیزادیز، خلکانلو، ددانلو و عمارت دانست و ادامه داد: بر اساس نیاز 
اعلام شده تاکنون ۴0 دستگاه چادر برای اسکان خانوارهای آسیب  دیده توزیع  شده و گروه های ارزیاب همچنان 

در حال نیازسنجی هستند.
فرماندار قوچان با بیان اینکه بسیاری از خانواده ها نیاز به اقلام زیستی نظیر پتو و وسایل پخت غذا ندارند و فقط 
چادر به  صورت امانت در اختیار آن ها قرار گرفته است گفت: اسکان موقت و اضطراری نیز در مدارس روستایی 

پیش بینی  شده که استقبال مردم از آنها کم بوده است.
وی با اشــاره به آسیب دیدگی برخی مخازن آب روســتایی افزود: مشکلی در زمینه زیرساخت های آب، برق و 
گاز وجود ندارد و در حوزه تأمین ســوخت نیز ستاد بحران تصویب کرد اگر خانواده ای نیاز به سوخت مایع دارد 

بلافاصله تأمین گردد.
مرآتی ادامه داد: تا ساعت 10 صبح امروز )سه شنبه ۲3 شهریور( ۶۴ پس  لرزه در قوچان به وقوع پیوسته که ۲ 

مورد آن بیش از سه ریشتر در روز گذشته و یک مورد نیز صبح امروز به بزرگی 3.1 ریشتر بوده است.
وی گفت: باید آمادگی لازم در مواجهه با پس لرزه ها ایجاد شود و امکانات مورد نیاز مهیا گردد تا در صورت لزوم 

مورد استفاده قرار گیرد.
زمین لرزه ای به بزرگی 5.۲ ریشتر ساعت هشت و 3۲ دقیقه صبح دوشنبه ۲۲ شهریور حوالی قوچان در استان 
خراســان رضوی را لرزاند. این زمین لرزه در طول جغرافیایــی 58.8۶ و عرض جغرافیایی 3۷.08 و در عمق ۶ 

کیلومتری زمین و در 30 کیلومتری قوچان، 35 کیلومتری چاپشلو و ۴۲ کیلومتری چکنه رخ  داد.
شــدت این زلزله به حدی بود که در بسیاری از نقاط استان خراسان رضوی از جمله مشهد و برخی استان های 

همجوار احساس شد و شمار زیادی از مردم را در مشهد و قوچان به خیابان ها کشاند.
شهرستان قوچان در 13۷ کیلومتری شمال غربی مشهد قرار دارد.

یکی از ویژگی های شــهر ترمیمی به رسمیت 
شــناختن تنوع و تکثر در شــهر است، شهر ما 
مجموعــه ای از افراد مختلف بــا فرهنگ ها و 
دیدگاه های متفاوت اســت؛ در شــهر ترمیمی 
افــراد باید یاد بگیرند کــه علیرغم اختلافات در 
کنار یکدیگر زندگی مســالمت آمیزی داشــته 
باشند. جعفر ســروی در جلسه مدیریت ترمیمی 
در پارک های بزرگ، اظهــار کرد: امروزه نحوه 
مدیریت پارک های بزرگ سخت افزاری نیست 
بلکه با لحاظ بســیاری از عوامل دیگر انجام می 

شود. آسیب های اجتماعی، جرائم و تخلفات شهری نیازمند هماهنگی و هم افزایی است و بهتر است در مدیریت آن 
از دیدگاه های مشارکتی، ترمیمی و دیدگاه های مبتنی بر آموزه های اسلامی و ایرانی استفاده شود.

توجه به بحث امنیت در پارک ها
در ادامه این جلسه حامد فیض الهی، معاون مدیر کل بهبود محیط زیست شهری شهرداری مشهد بیان کرد: مشکلات 
در پارک های متعدد بوده و باید رویه یکسانی مبتنی برآموزه های ترمیمی و مشارکت مردم یک دستور العمل و آیین 
نامه خاص برای آن تدوین شــود. باتوجه به اینکه پارک ها جزو معابر عمومی محسوب می شوند، میزان لزوم ورود 
شهرداری به این موضوع حائز اهمیت است.وی افزود: در حال حاضر از میان ۶۶0 پارک موجود در شهر مشهد، تنها 
۲8 پارک بزرگ شهر دارای نگهبان هستند و باید تدابیری در این زمینه لحاظ شود همچنین بحث ورزش در پارک 
ها نیز نیازمند وضع قوانین و دستور العمل های مشترک است.در بخشی دیگری از این جلسه مسولان بوستان های 
وکیل آباد، ملت، کوهسنگی، غدیر و خورشید به بیان مشکلات و معضلات موجود در بوستان ها پرداختند و به عواملی 

نظیر ورزش همگانی، اردوهای تفریحی، سرقت از پارک ها و حمایت از حیوانات، معتادان متجاهر و.... اشاره شد.
در شهر ترمیمی افراد با دیدگاه های مختلف زندگی مسالمت آمیزی با یکدیگر دارند

محمد فرجیها، ناظر علمی دبیرخانه شهر ترمیمی شهرداری مشهد در بخش دیگری از این جلسه، اظهار کرد: یکی 
از ویژگی های شهر ترمیمی به رسمیت شناختن تنوع و تکثر در شهر است، شهر ما مجموعه ای از افراد مختلف با 
فرهنگ ها و دیدگاه های متفاوت است؛ در شهر ترمیمی افراد باید یاد بگیرند که علیرغم اختلافات در کنار یکدیگر 

زندگی مسالمت آمیزی داشته باشند.
مراد از شهر ترمیمی؛ عدالت ترمیمی و عدالت سبز است

اســماعیل رحمانی، معاون دادستان مرکز خراسان رضوی نیز در ادامه این جلسه تصریح کرد: حضور انبوه جمعیت و 
مردم شــهر در بوستان های بزرگ بر کسی پوشیده نیست به همین جهت باید کمک کنیم تا حداکثر تفریح و لذت 
برای شهروندان ایجاد شود. عدالت ترمیمی در مقابل عدالت کیفری بیش از 50 اصل در ادبیات حقوقی دارد که از سال 
1۹۹0 شیوع گسترده پیدا کرده است.وی افزود: مراد از شهر ترمیمی؛ عدالت ترمیمی و عدالت سبز است که در مفهوم 
جذب حداکثری و دفع حداقلی خلاصه می شود. نگاه اسلام و مقام معظم رهبری نیز چنین است، خداوند در قرآن می 
فرماید اگرکسی نفسی را زنده کند مثل این است که تمام مردم را زنده کرده است. ما باید در دبیرخانه شهر ترمیمی، 

شورای اسلامی و مدیریت پارک ها جذب حداکثری را مدنظر قرار دهیم.
معاون دادســتان مرکز خراسان رضوی گفت: به منظور شیوع عدالت ترمیمی و استفاده بهینه از بوستان ها، پیشنهاد 
من این اســت که از ظرفیت های موجود استفاده کنیم. یکی از این ظرفیت ها گروه های ورزش همگانی است که 
باید آن را گسترش دهیم.معاون دادستان مرکز خراسان رضوی عنوان کرد: از دیگرموضوعات مطرح در بحث بوستان 
ها، تبلیغات محیطی است. تبلیغات در سطح بوستان ها باید دلنشین باشد به همین دلیل بهتر است کارگروهی در این 
زمینه ایجاد شود. در گذشته نمایشگاه هایی برای آسیب شناسی مواد مخدر در بوستان ملت برگزار شد که از نوع نگاه 

ترمیمی است و به عقیده بنده باید توسعه پیدا کند.
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باخت تراکتور مقابل النصر با کمترین دارایی!
تیم فوتبال تراکتور تبریز با شکســت مقابل النصر عربســتان از رقابت های لیگ قهرمانان 

۲0۲1 آسیا حذف شد.
بــه گزارش مهر، دیدار تیم های فوتبال تراکتور تبریز و النصر عربســتان از ســاعت ۲0:30 
شامگاه امروز در ورزشگاه خلیفه دوحه قطر به مصاف همدیگر رفتند که این دیدار با شکست 

یک بر صفر شاگردان فیروز کریمی پایان بافت.
وینسنت ابوبکر )11( تک گل این دیدار را به سود النصر به ثمر رساند.

تراکتور در حالی مقابل نماینده عربســتان پذیرای شکست شد که کمترین نفرات را به دلیل 
مشکلات مالی و ابتلای چند بازیکن خود به کرونا پشت سر می گذاشت.

تعداد بازیکنان این تیم برای دیدار با النصر به 1۶ نفر رســیده بود که نشان از دارایی اندکی 
کادر فنی این تیم برای ایجاد هرگونه تغییر در زمین بازی داشت.

تلاش بازیکنان تراکتور در دقایق پایانی برای جبران گل خورده ستودنی بود اما ولید دروازه 
بان النصری ها با واکنش های خود مانع از گلزنی سرخپوشــان تبریزی شــد تا این تیم پس 
از اســتقلال تهران نیز از چرخه رقابت های لیگ قهرمانان آسیا حذف شود و پرسپولیس تنها 
نماینده فوتبال باشــگاهی ایران در یک چهارم نهایی بازی های لیگ قهرمانان ۲0۲1 باقی 

بماند.

پیروزی ملی پوشان ایران مقابل صربستان 
در یک بازی نفس گیر

کشورمان  فوتســال  ملی  تیم 
موفق شــد در بازی اول برنده 

شود.
ورزشــی  خبرنگار  گزارش  به 
فارس، تیم ملی فوتســال  از  
ساعت 1۹:30  در اولین بازی 
صربســتان  مصاف  بــه  خود 
رفت که در نهایــت تیم ملی 
کشــورمان توانســت 3 بر ۲ 

صربستان را شکست دهد.
رقابت های جام جهانی فوتسال 
۲0۲1 لیتوانی در حال برگزاری 

اســت و تیم ملی کشــورمان در گروه ششم با تیم های ملی صربســتان، آرژانتین  و آمریکا 
همگروه است.

تیم های ملی آرژانتین و آمریکا همگروهان تیم ملی کشــورمان قرار است بعد از این دیدار به 
مصاف هم بروند.

نتایج  دیدارهای  امروز به شرح زیر است:
ایران 3     - صربستان  ۲

گل های ایران را در این بازی حمید احمدی)›۴( فرهاد فخیم )›۴( احمد اســماعیل پور)›3۷( 
و گل های صربستان را استویکوویچ)›18( تومیچ)›38( به ثمر رساندند.

کارت زرد:  حمید احمدی، سید محمد ناظم الشریعه)سرمربی ایران(، محمدرضا سنگ سفیدی
کارت قرمز: حمید احمدی)›11( رایچویچ)›۴0(

پرسپولیس یک - استقلال تاجیکستان صفر؛

 صعود با شوت جادویی 
بــا گل مهــدی ترابــی در آخریــن دقیقــه بــازی، 
پرســپولیس بــا برتــری یــک صفــر از ســد 
اســتقلال تاجیکســتان عبــور کــرد و راهــی 

ــد. ــی ش ــارم نهای ــک چه ــه ی مرحل
ــتم  ــک هش ــه ی ــنا، در مرحل ــزارش ایس ــه گ ب
اســتقلال  آســیا،  قهرمانــان  لیــگ  نهایــی 
تاجیکســتان و پرســپولیس ایــران از ســاعت 
1۹:30 در دوشــنبه بــه میــدان رفتنــد کــه 
ــی  ــوت فن ــا ش ــه ۹0، ب ــی در دقیق ــدی تراب مه
و دقیــق خــود از گوشــه محوطــه جریمــه دروازه 
ــن  ــا همی ــاز کــرد و پرســپولیس ب اســتقلال را ب

ــید. ــروزی رس ــه پی گل ب
شــاگردان گل محمــدی بــا ایــن گل دیرهنــگام 
ولــی شــیرین، راهــی مرحلــه یــک چهــارم 
در  و  شــد  آســیا  قهرمانــان  لیــگ  نهایــی 

بازی هــای متمرکــز ایــن مرحلــه در کشــور 
ــت. ــد رف ــدان خواهن ــه می ــتان ب عربس

نیمه اول
ــاز  ــپولیس آغ ــه پرس ــلات پردامن ــا حم ــازی ب ب
شــد و شــاگردان گل محمــدی در دقایــق ابتدایــی 
ــه روی دروازه  ــوپ را ب ــار ت ــن ب ــابقه چندی مس
اســتقلال ارســال کردنــد کــه خــط دفاعــی تیــم 
ــیار  ــع حمــلات پرســپولیس هوش ــان در دف میزب

ــع از خلــق موقعیــت جــدی شــد. ــود و مان ب
ــه  ــمت دروازه، در دقیق ــه س ــوت ب ــتین ش نخس
ــه  ــد ک ــتانی زده ش ــم تاجیکس ــط مهاج 15 توس
حامــد لــک بــه راحتــی ایــن تــوپ را در اختیــار 
ــی ها  ــه پرسپولیس ــدی حمل ــوج بع ــت و م گرف
ــه  آغــاز شــد.در دقیقــه ۲8، مهــدی ترابــی ضرب
ایســتگاهی تیمــش را بــه صــورت زمینــی و 

تمریــن شــده بــرای مهــدی عبــدی ارســال کــرد 
ــاکام بــود و  کــه ایــن بازیکــن، در زدن شــوت ن
ــه  ــر ب ســایه آن را زد.در دقیقــه 3۹، ارســال کرن
ــوف  ــه ســر هانان روی دروازه پرســپولیس و ضرب

توســط حامــد لــک مهــار شــد.
نیمه دوم

ــته  ــه بس ــوف از زاوی ــوت جلیل ــه ۴8، ش در دقیق
ــه ســمت دروازه پرســپولیس رفــت  ــا قــدرت ب ب
کــه بــه کرنــر تبدیــل شــد و در نهایــت ثمــری 

نداشــت.
در دقیقــه 5۲، پرســپولیس تــا آســتانه بــاز کــردن 
دروازه اســتقلال پیــش رفــت کــه حرکــت 
ــا  ــری، ب ــه امی ــاس او ب ــی و پ ــرادی نعمت انف
ــع  ــه مداف ــد ک ــراه ش ــن هم ــن بازیک ــوت ای ش

ــتاد. ــر فرس ــه کرن ــوپ را ب ــف ت حری

در دقیقــه ۶5، ارســال ترابــی روی دروازه بــا 
ــاک  ــی خطرن ــه موقعیت ــی ب ــر فرج ــه س ضرب
ــت . ــوپ را گرف ــنوف ت ــه خس ــد ک ــل ش تبدی

ــازی  ــت ب ــن موقعی ــه ۶۷، خطرناک تری در دقیق
خلــق شــد و مهــدی عبــدی بــا پــاس در عــرض 
خــود، وحیــدی امیــری را بــا خســنوف تــک بــه 
تــک کــرد کــه ضربــه ایــن بازیکــن دفــع شــد و 
در ادامــه تعلــل زیــاد اســدی، ایــن موقعیــت را از 

دســت سرخپوشــان خــارج کــرد.
ــه روی  ــاه ب ــد عالیش ــال امی ــه ۷8، ارس در دقیق
دروازه بــا ضربــه ســر مهــدی عبــدی در شــرایط 
ــنوف  ــت خس ــود و در نهای ــراه ب ــادل هم نامتع
ــم  ــاز ه ــه 8۲، ب ــرد.در دقیق ــار ک ــوپ را مه ت
ــتقلال را  ــر دروازه اس ــه س ــا ضرب ــپولیس ب پرس
ــل  ــدی داخ ــا اس ــه رض ــه ضرب ــرد ک ــد ک تهدی

چارچــوب نبــود. در دقیقــه 88، نعمتــی بــا عبــور 
ــه روی  ــان اســتقلال و ســانتر دقیــق ب از بازیکن
دروازه، ترابــی را صاحــب تــوپ کــرد کــه ضربــه 
او در مســیر ورود بــه دروازه توســط مدافــع 

ــد. ــع ش ــتقلال دف اس
گل: مهــدی ترابــی در دقیــق۹0، بــا شــوت فنــی 
و دقیــق خــود از گوشــه محوطــه جریمــه دروازه 
خســنوف را گشــود و پرســپولیس بــا همیــن گل 

برنــده مســابقه شــد.
ترکیــب پرســپولیس: حامــد لــک، امیــد عالیشــاه 
)حامــد پاکــدل ۷۹(، فرشــاد فرجــی )کارت زرد(، 
ــلاد  ــی، می ــدی تراب ــینی، مه ــلال حس ــید ج س
ــی  ــدی )عیس ــدی عب ــرلک )کارت زرد(، مه س
آل کثیــر ۷۹(، وحیــد امیــری، ســعید آقایــی، 

ــدی. ــا اس ــی و رض ــیامک نعمت س

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
تکلیـف  تعییـن  قانـون  نامـه  آئیـن   13 مـاده  و  قانـون   3 مـاده  موضـوع  آگهـی 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای شـماره 
1۴00۶030۶۲۷10013۶1 هیـات  موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی 
اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملک 
مشـهد منطقـه پنـج تصرفات مالکانـه بلامعارض متقاضی  آقالی سـید عیسـی طالعی 
فرزنـد محسـن در ششـدانگ یـک بـاب خانه بـه مسـاحت ۹1/55 متر مربع قسـمتی 
از پـلاک 18۷ فرعـی از 10 اصلـی بخـش ۹  واقـع در خیابـان هنـرور ۴ پـلاک ۲3 
خریـداری از مالـک رسـمی  آقـای حسـن کریمـی رضوانی محـرز گردیده اسـت. لذا 
بـه منظـور اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهی می شـود در 
صورتـی کـه اشـخاص نسـبت بـه صـدور سـند مالکیـت متقاضـی اعتراضـی داشـته 
باشـند مـی تواننـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهی بـه مدت دو مـاه اعتراض خـود را به 
ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید، ظرف مـدت یک ماه از تاریخ تسـلیم اعتراض، 
دادخواسـت خـود را به مراجـع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی اسـت در صـورت انقضای 
مـدت مذکـور و عدم وصـول اعتراض طبـق مقررات سـند مالکیت صادر خواهد شـد. 
م.الـف83۹ تاریخ انتشـار نوبت اول: 1۴00/۶/۹. تاریخ انتشـار نوبت دوم: 1۴00/۶/۲۴

حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد
511/۲اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی

تکلیـف  تعییـن  قانـون  نامـه  آئیـن   13 مـاده  و  قانـون   3 مـاده  موضـوع  آگهـی 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای شـماره 
1۴00۶030۶۲۷1001088 هیـات  موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی 
اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملک 
مشـهد منطقـه پنـج تصرفـات مالکانه بلامعـارض متقاضـی  آقای علی اکبـر احمدی 
فرزنـد محمـد ابراهیـم در ششـدانگ یـک بـاب خانـه مشـتمل برمغـازه به مسـاحت 
1۶۲/5 متـر مربـع قسـمتی از پـلاک 1188 فرعـی از ۲  اصلـی بخـش ۹  واقـع در 
ابوطالـب ۲5 پـلاک ۹3/۲ خریـداری از مالـک رسـمی آقـای محمـد رضـا جهانـی ) 
توضیحـا در سـوابق ثبتـی حمیـد رضـا قیـد شـده اسـت ولـی برابـر اسـتعلام از ثبت 
احـوال محمـد رضـا صحیح اسـت( محـرز گردیده اسـت. لذا بـه منظور اطـلاع عموم 
مراتـب در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهـی مـی شـود در صورتـی کـه اشـخاص 
نسـبت بـه صدور سـند مالکیـت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند می تواننـد از تاریخ 
انتشـار اولیـن آگهـی بـه مدت دو مـاه اعتراض خـود را به ایـن اداره تسـلیم و پس از 
اخـذ رسـید، ظـرف مـدت یک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را به 
مراجـع قضایـی تقدیـم نماینـد. بدیهی اسـت در صـورت انقضای مدت مذکـور و عدم 
وصـول اعتـراض طبـق مقـررات سـند مالکیـت صـادر خواهد شـد. م.الـف83۷ تاریخ 

انتشـار نوبـت اول: 1۴00/۶/۹. تاریـخ انتشـار نوبـت دوم: 1۴00/۶/۲۴
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

511/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
تکلیـف  تعییـن  قانـون  نامـه  آئیـن   13 مـاده  و  قانـون   3 مـاده  موضـوع  آگهـی 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای شـماره 
1۴00۶030۶۲۷1000۷۶5 هیـات  موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی 
اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملک 
مشـهد منطقـه پنـج تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی  آقـای علـی شـریعتی 
دسـتجردان فرزند حسـن در ۲5 سـهم مشـاع از 1۷5 سهم ششـدانگ یک باب مغازه  
بـه مسـاحت  1۷5 متـر مربـع قسـمتی از پـلاک  ۶5  اصلـی بخـش ۹  واقـع در بین 
طبرسـی جنوبـی ۶3و۶5  پـلاک 15۴۷ متعلـق به خود متقاضی ) سـهم الارث( محرز 
گردیـده اسـت. لـذا بـه منظـور اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت بـه فاصلـه 15 روز 
آگهـی مـی شـود در صورتـی که اشـخاص نسـبت به صـدور سـند مالکیـت متقاضی 
اعتراضـی داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی بـه مـدت دو ماه 
اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید، ظـرف مدت یـک ماه از 
تاریـخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خود را بـه مراجع قضایـی تقدیم نماینـد. بدیهی 
اسـت در صـورت انقضـای مـدت مذکور و عـدم وصول اعتـراض طبق مقررات سـند 
مالکیـت صـادر خواهـد شـد. م.الـف85۹ تاریـخ انتشـار نوبـت اول: 1۴00/۶/۹. تاریخ 

انتشـار نوبـت دوم: 1۴00/۶/۲۴
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

511/4اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابر رای شـماره  
1۴00۶030۶۲۷1000۷۷5  هیـات  موضـوع قانـون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتی 
اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی حـوزه ثبت ملک 
مشـهد منطقـه پنج تصرفـات مالکانه بلامعـارض متقاضی  آقای محمد شـریعتی 
دسـتجردان فرزند حسـن در ۲5 سـهم مشـاع از 1۷5 سهم  ششـدانگ یک مغازه 
بـه مسـاحت 1۷5 متـر مربع قسـمتی از پـلاک ۶5  اصلی بخـش ۹  واقع در بین 
طبرسـی جنوبـی ۶3 و۶5 پـلاک 15۴۷ متعلـق به خـود متقاضی ) سـهم الارث( 
محـرز گردیـده اسـت. لذا بـه منظور اطـلاع عموم مراتـب در دو نوبت بـه فاصله 
15 روز آگهـی مـی شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیت 
متقاضـی اعتراضـی داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی به 
مـدت دو مـاه اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید، ظرف 
مـدت یـک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خـود را به مراجـع قضایی 
تقدیـم نماینـد. بدیهـی اسـت در صـورت انقضـای مـدت مذکـور و عـدم وصول 
اعتـراض طبـق مقررات سـند مالکیت صادر خواهد شـد. م.الف85۷ تاریخ انتشـار 

نوبـت اول: 1۴00/۶/۹. تاریخ انتشـار نوبـت دوم: 1۴00/۶/۲۴
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

511/5اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف 
رای  برابـر   . رسـمی  سـند  فاقـد  سـاختمانهای   و  اراضـی  و  ثبتـی  وضعیـت 
شـماره1۴00۶030۶۲۷1000۷8۲  هیـات  موضوع قانون تعییـن تکلیف وضعیت 
ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتـی حوزه ثبت 
ملـک مشـهد منطقـه پنج تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضی  آقای محسـن 
شـریعتی دسـتجردان فرزند حسـن در ۲5 سـهم مشـاع از 1۷5 سـهم  ششـدانگ 
یـک  مغـازه بـه مسـاحت 1۷5 متـر مربع قسـمتی از پـلاک ۶5  اصلـی بخش ۹  
واقـع در بیـن طبرسـی جنوبـی ۶3 و۶5 پـلاک 15۴۷ متعلـق بـه خـود متقاضـی 
) سـهم الارث( محـرز گردیـده اسـت. لـذا بـه منظور اطـلاع عموم مراتـب در دو 
نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهـی مـی شـود در صورتـی کـه اشـخاص نسـبت به 
صـدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند مـی توانند از تاریخ انتشـار 
اولیـن آگهـی به مـدت دو ماه اعتـراض خود را به ایـن اداره تسـلیم و پس از اخذ 
رسـید، ظـرف مـدت یـک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را به 
مراجـع قضایـی تقدیـم نماینـد. بدیهی اسـت در صـورت انقضای مـدت مذکور و 
عـدم وصـول اعتـراض طبق مقررات سـند مالکیت صـادر خواهد شـد. م.الف855 

تاریـخ انتشـار نوبـت اول: 1۴00/۶/۹. تاریـخ انتشـار نوبـت دوم: 1۴00/۶/۲۴
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

511/6اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف 
رای  برابـر   . رسـمی  سـند  فاقـد  سـاختمانهای   و  اراضـی  و  ثبتـی  وضعیـت 
شـماره1۴00۶030۶۲۷1000۷۶1  هیـات  موضوع قانون تعییـن تکلیف وضعیت 
ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتـی حوزه ثبت 
ملـک مشـهد منطقـه پنـج تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضی خانـم فاطمه  
شـریعتی دسـتجردان فرزند حسـن در 1۲/5 سهم مشـاع از 1۷5 سهم  ششدانگ 
یـک بـاب مغازه بـه مسـاحت 1۷5 متر مربع قسـمتی از پـلاک ۶5  اصلی بخش 
۹  واقـع در بیـن طبرسـی جنوبـی ۶3 و۶5 پـلاک 15۴۷ متعلق به خـود متقاضی 
) سـهم الارث( محـرز گردیـده اسـت. لـذا بـه منظور اطـلاع عموم مراتـب در دو 
نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهـی مـی شـود در صورتـی کـه اشـخاص نسـبت به 
صـدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند مـی توانند از تاریخ انتشـار 
اولیـن آگهـی به مـدت دو ماه اعتـراض خود را به ایـن اداره تسـلیم و پس از اخذ 
رسـید، ظـرف مـدت یـک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را به 
مراجـع قضایـی تقدیـم نماینـد. بدیهی اسـت در صـورت انقضای مـدت مذکور و 
عـدم وصـول اعتـراض طبق مقررات سـند مالکیت صـادر خواهد شـد. م.الف853 

تاریـخ انتشـار نوبـت اول: 1۴00/۶/۹. تاریخ انتشـار نوبـت دوم: 1۴00/۶/۲۴
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

511/7اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف 
رای  برابـر   . رسـمی  سـند  فاقـد  سـاختمانهای   و  اراضـی  و  ثبتـی  وضعیـت 
شـماره1۴00۶030۶۲۷1000۷8۴هیات موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیت 
ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتـی حوزه ثبت 
ملـک مشـهد منطقـه پنـج تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی  خانـم زهره 
شـریعتی دسـتجردان فرزند حسـن در 1۲/5 سهم مشـاع از 1۷5 سهم  ششدانگ 
یـک بـاب مغـازه به مسـاحت 1۷5 متـر مربع قسـمتی از پـلاک ۶5 اصلی بخش 
۹  واقـع در بیـن طبرسـی جنوبـی ۶3 و۶5 پـلاک 15۴۷ متعلق به خـود متقاضی 
) سـهم الارث( محـرز گردیـده اسـت. لـذا بـه منظور اطـلاع عموم مراتـب در دو 
نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهـی مـی شـود در صورتـی کـه اشـخاص نسـبت به 
صـدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند مـی توانند از تاریخ انتشـار 
اولیـن آگهـی به مـدت دو ماه اعتـراض خود را به ایـن اداره تسـلیم و پس از اخذ 
رسـید، ظـرف مـدت یـک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را به 
مراجـع قضایـی تقدیـم نماینـد. بدیهی اسـت در صـورت انقضای مـدت مذکور و 
عـدم وصـول اعتـراض طبق مقررات سـند مالکیت صـادر خواهد شـد. م.الف851 

تاریـخ انتشـار نوبـت اول: 1۴00/۶/۹. تاریـخ انتشـار نوبـت دوم: 1۴00/۶/۲۴
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

511/8اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف 
رای  برابـر   . رسـمی  سـند  فاقـد  سـاختمانهای   و  اراضـی  و  ثبتـی  وضعیـت 
شـماره1۴00۶030۶۲۷1000۷83هیات  موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیت 
ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتـی حوزه ثبت 
ملـک مشـهد منطقـه پنـج تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضی  خانـم ملیحه 
شـریعتی دسـتجردان فرزند حسـن در 1۲/5 سهم مشـاع از 1۷5 سهم  ششدانگ 
یـک بـاب مغـازه به مسـاحت 1۷5 متـر مربع قسـمتی از پـلاک ۶5 اصلی بخش 
۹  واقـع در بیـن طبرسـی جنوبـی ۶3 و۶5 پـلاک 15۴۷ متعلق به خـود متقاضی 
) سـهم الارث( محـرز گردیـده اسـت. لـذا بـه منظور اطـلاع عموم مراتـب در دو 
نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهـی مـی شـود در صورتـی کـه اشـخاص نسـبت به 
صـدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند مـی توانند از تاریخ انتشـار 
اولیـن آگهـی به مـدت دو ماه اعتـراض خود را به ایـن اداره تسـلیم و پس از اخذ 
رسـید، ظـرف مـدت یـک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را به 
مراجـع قضایـی تقدیـم نماینـد. بدیهی اسـت در صـورت انقضای مـدت مذکور و 
عـدم وصـول اعتـراض طبق مقررات سـند مالکیت صـادر خواهد شـد. م.الف8۴۹ 

تاریـخ انتشـار نوبـت اول: 1۴00/۶/۹. تاریخ انتشـار نوبـت دوم: 1۴00/۶/۲۴
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

511/۹اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف 
رای  برابـر   . رسـمی  سـند  فاقـد  سـاختمانهای   و  اراضـی  و  ثبتـی  وضعیـت 
شـماره1۴00۶030۶۲۷1000۷80هیات  موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیت 
ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتـی حوزه ثبت 
ملـک مشـهد منطقـه پنـج تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی  آقـای امراله 
شـریعتی دسـتجردان فرزندحسـن در ۲5 سـهم مشـاع از 1۷5 سـهم  ششـدانگ 
یـک بـاب مغـازه به مسـاحت 1۷5 متـر مربع قسـمتی از پـلاک ۶5 اصلی بخش 
۹  واقـع در بیـن طبرسـی جنوبـی ۶3 و۶5 پـلاک 15۴۷ متعلق به خـود متقاضی 
) سـهم الارث( محـرز گردیـده اسـت. لـذا بـه منظور اطـلاع عموم مراتـب در دو 
نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهـی مـی شـود در صورتـی کـه اشـخاص نسـبت به 
صـدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند مـی توانند از تاریخ انتشـار 
اولیـن آگهـی به مـدت دو ماه اعتـراض خود را به ایـن اداره تسـلیم و پس از اخذ 
رسـید، ظـرف مـدت یـک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را به 
مراجـع قضایـی تقدیـم نماینـد. بدیهی اسـت در صـورت انقضای مـدت مذکور و 
عـدم وصـول اعتـراض طبق مقررات سـند مالکیت صـادر خواهد شـد. م.الف8۴۷ 

تاریـخ انتشـار نوبـت اول: 1۴00/۶/۹. تاریـخ انتشـار نوبـت دوم: 1۴00/۶/۲۴
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

511/10اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف 
رای  برابـر   . رسـمی  سـند  فاقـد  سـاختمانهای   و  اراضـی  و  ثبتـی  وضعیـت 
شـماره1۴00۶030۶۲۷1000۷۷۶  هیـات  موضوع قانون تعییـن تکلیف وضعیت 
ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتـی حوزه ثبت 
ملـک مشـهد منطقـه پنـج تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی خانـم راضیه 
شـریعتی دسـتجردان فرزندحسـن در 1۲/5 سـهم مشاع از 1۷5 سـهم  ششدانگ 
یـک بـاب مغـازه به مسـاحت 1۷5 متـر مربع قسـمتی از پـلاک ۶5 اصلی بخش 
۹  واقـع در بیـن طبرسـی جنوبـی ۶3 و۶5 پـلاک 15۴۷ متعلق به خـود متقاضی 
) سـهم الارث( محـرز گردیـده اسـت. لـذا بـه منظور اطـلاع عموم مراتـب در دو 
نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهـی مـی شـود در صورتـی کـه اشـخاص نسـبت به 
صـدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند مـی توانند از تاریخ انتشـار 
اولیـن آگهـی به مـدت دو ماه اعتـراض خود را به ایـن اداره تسـلیم و پس از اخذ 
رسـید، ظـرف مـدت یـک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را به 
مراجـع قضایـی تقدیـم نماینـد. بدیهی اسـت در صـورت انقضای مـدت مذکور و 
عـدم وصـول اعتـراض طبق مقررات سـند مالکیت صـادر خواهد شـد. م.الف8۴5 

تاریـخ انتشـار نوبـت اول: 1۴00/۶/۹. تاریخ انتشـار نوبـت دوم: 1۴00/۶/۲۴
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

511/11اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف 
رای  برابـر   . رسـمی  سـند  فاقـد  سـاختمانهای   و  اراضـی  و  ثبتـی  وضعیـت 
شـماره1۴00۶030۶۲۷1000۷۷8 هیـات  موضـوع قانون تعییـن تکلیف وضعیت 
ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتـی حوزه ثبت 
ملـک مشـهد منطقـه پنـج تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضی خانـم مرضیه 
شـریعتی دسـتجردان فرزند  حسـن در 1۲/5 سهم مشـاع از 1۷5 سهم  ششدانگ 
یـک بـاب مغـازه به مسـاحت 1۷5 متـر مربع قسـمتی از پـلاک ۶5 اصلی بخش 
۹  واقـع در بیـن طبرسـی جنوبـی ۶3 و۶5 پـلاک 15۴۷ متعلق به خـود متقاضی 
) سـهم الارث( محـرز گردیـده اسـت. لـذا بـه منظور اطـلاع عموم مراتـب در دو 
نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهـی مـی شـود در صورتـی کـه اشـخاص نسـبت به 
صـدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند مـی توانند از تاریخ انتشـار 
اولیـن آگهـی به مـدت دو ماه اعتـراض خود را به ایـن اداره تسـلیم و پس از اخذ 
رسـید، ظـرف مـدت یـک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را به 
مراجـع قضایـی تقدیـم نماینـد. بدیهی اسـت در صـورت انقضای مـدت مذکور و 
عـدم وصـول اعتـراض طبق مقررات سـند مالکیت صـادر خواهد شـد. م.الف8۴3 

تاریـخ انتشـار نوبـت اول: 1۴00/۶/۹. تاریخ انتشـار نوبـت دوم: 1۴00/۶/۲۴
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

511/12اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف 
رای  برابـر   . رسـمی  سـند  فاقـد  سـاختمانهای   و  اراضـی  و  ثبتـی  وضعیـت 
شـماره1۴00۶030۶۲۷1000۷۶۲ هیـات  موضـوع قانون تعییـن تکلیف وضعیت 
ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتـی حوزه ثبت 
ملـک مشـهد منطقـه پنـج تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضی خانـم بهجت 
شـریعتی دسـتجردان فرزند حسـن در 1۲/5 سهم مشـاع از 1۷5 سهم  ششدانگ 
یـک بـاب مغـازه به مسـاحت 1۷5 متـر مربع قسـمتی از پـلاک ۶5 اصلی بخش 
۹  واقـع در بیـن طبرسـی جنوبـی ۶3 و۶5 پـلاک 15۴۷ متعلق به خـود متقاضی 
) سـهم الارث( محـرز گردیـده اسـت. لـذا بـه منظور اطـلاع عموم مراتـب در دو 
نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهـی مـی شـود در صورتـی کـه اشـخاص نسـبت به 
صـدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند مـی توانند از تاریخ انتشـار 
اولیـن آگهـی به مـدت دو ماه اعتـراض خود را به ایـن اداره تسـلیم و پس از اخذ 
رسـید، ظـرف مـدت یـک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را به 
مراجـع قضایـی تقدیـم نماینـد. بدیهی اسـت در صـورت انقضای مـدت مذکور و 
عـدم وصـول اعتـراض طبق مقررات سـند مالکیت صـادر خواهد شـد. م.الف8۴1 

تاریـخ انتشـار نوبـت اول: 1۴00/۶/۹. تاریخ انتشـار نوبـت دوم: 1۴00/۶/۲۴
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد
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خراسان رضوی و شمالی

صاحب امتیاز و مدیر مسئول :

حسین رفیعی

اعلام دستورالعمل استفاده از شاد: معلم دخترخاله تان نیست که 
او را »عزیزم« خطاب کنید

شــبکه آموزشی دانش آموز )شــاد( ده نکته کوتاه برای دانش آموزان 
و والدین در آســتانه بازگشایی مدارس منتشــر کرد. وزارت آموزش و 
پرورش در کانال اطلاع رسانی شــبکه شاد، 10 نکته پیرامون آموزش 
مجازی و آغاز ســال تحصیلی برای دانش آموزان و خانواده ها منتشر 
کرده که در یکی از بندها آمده است: هنگام پیام دادن به معلم تان او را با 
کلمات رسمی مخاطب قرار دهید. درست است که او را نمی بینید، ولی 

دخترخاله تان نیست که او را »عزیزم« خطاب کنید.

واکنش آموزش و پرورش به خبر ممنوعیت دادن کارنامه 
دانش آموز به مادر

معاون آموزش ابتدایی وزارت آموزش و پرورش در واکنش به خبر ندادن 
کارنامه دانش آموز به مادر گفت: در شرایط عادی خانواده، پدر و مادر هر 
دو می توانند برای پیگیری امور تحصیلی فرزند خود به مدرسه مراجعه 
کنند. حکیم زاده خاطرنشــان کرد: به طور کلی برای خانواده هایی که 
مشکلی ندارند و والدین از هم جدا نشده اند، هیچ فرقی بین پدر و مادر 
برای انجام کارهای دانش آموز از جمله گرفتن کارنامه وجود ندارد. این 
مورد را حتی می توانید از خیلی خانواده ها سوال کنید و ببینید مشکلی در 
این زمینه تاکنون وجود نداشته  است.حکیم زاده خاطرنشان کرد: به طور 
کلی برای خانواده هایی که مشکلی ندارند و والدین از هم جدا نشده اند، 
هیچ فرقــی بین پدر و مادر برای انجام کارهــای دانش آموز از جمله 
گرفتن کارنامه وجود ندارد. این مورد را حتی می توانید از خیلی خانواده ها 

سوال کنید و ببینید مشکلی در این زمینه تاکنون وجود نداشته  است.

درخواست یک نماینده دیگر مجلس برای محاکمه روحانی: 
زودتر دست به کار شوید تا مرغ از قفس نپریده!

محمدحســین آصفری، نماینده اراک در توییتی نوشت: با رسیدن انبوه 
واکسن از سایر کشورها مشخص شد ما تحریم پرزیدنت روحانی بودیم! 
او با هشتگ »محاکمه روحانی« ادامه داد: زودتر دست به کار شوید تا 

مرغ از قفس نپریده!

یک نماینده: مدیرکل آژانس آمد و رفت، ما از توافق بی اطلاعیم
نماینده قم در مجلس در تذکر شفاهی خواستار دعوت و توضیح رئیس 
سازمان انرژی اتمی درخصوص توافق صورت گرفته با مدیرکل آژانس 
بین المللی انرژی اتمی، شــد. احمد امیرآبادی فراهانی در جلسه امروز 
-۲3 شــهریورماه- مجلس طی تذکر شفاهی بر اساس بند 8 ماده ۲۲ 
آیین نامه داخلی مجلس با اشــاره به سفر اخیر رافائل گروسی مدیرکل 
آژانس بین المللی انرژی اتمی، اظهار کرد: این بند درباره تصمیم گیری 
درباره دعوت اشخاص حقیقی و حقوقی به مجلس است. آقای گروسی 
مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی به کشور آمدند و برگشتند و ما 
هیچ اطلاعی از توافق صورت گرفته نداریم. وی افزود: بر اســاس بند 
8 ماده ۲۲ آئین نامه داخلی از رئیس و هیات رئیســه مجلس درخواست 

داریم، فردا آقای اسلامی، رئیس سازمان انرژی اتمی در جلسه علنی یا 
غیرعلنی به مجلس دعوت شود و در خصوص این توافق که مرتبط با 
قانون اقدام راهبردی برای لغو تحریم هاست به نمایندگان ملت توضیح 
دهد تا در جریان توافق صورت گرفته باشیم. محمدباقر قالیباف، رئیس 
مجلس شورای اســلامی در واکنش به سخنان امیرآبادی تاکید کرد، 
این موضوع در دستور جلســه نیست و جای مطرح کردن آن در حین 

بررسی طرح نیست.

روزنامه اطلاعات: درک مصلحت کشور 
نه خجالت دارد، نه شماتت

روزنامه اطلاعات نوشت: سفر رافائل گروسی، رئیس آژانس بین المللی 
انرژی اتمی به ایران و دست یابی به توافقی که مانع از تشدید اختلافات 
ایــران و آژانس شــد، بازتاب های زیادی داشــت؛ از جمله برخی این 
توافق را نقد کردند که به چه دلیل برخورد تندتر و قاطعانه تری صورت 
نگرفت؟ چرا دولت جدید که قاعدتاً مخالف روندهای گذشته در تعامل 
بــا نهادهای بین المللی بود و آن  را وادادگی سیاســی می خواند، وقتی 
خود به قدرت رســید، در همین ابتدای کار سیاست میانه روی در پیش 
گرفت؟ چرا حالا حضرات در مجلس و دولت برجام را پاره نمی کنند یا 
به مأموریت بازرســان آژانس پایان نمی دهند؟ این گلایه هم از سوی 
معدودی اصولگرایان و هم از سوی برخی اصلاح طلبان مطرح می شود 
و رئیس جمهــوری و دولت را مورد خطاب انتقادی قرار می دهند. درک 
مصلحــت نظام و مردم و حتی تغییر موضــع و عملکرد در هنگامه ها 
و وقایعی که برای کمک به رفع مشــکلات مردم و کشــور ضروری 
می نمایند، نه خجلت دارد و نه شــماتت. ایستادن بر سر موضع و حتی 
لجاج برای نشــاندن حرف خود به کرســی با وجود ایجاد هزینه های 
غیرقابل جبران برای نظام و کشور، عین بی تدبیری و بی منطقی است و 
خوشبختانه رئیس جمهوری نشان داده است که حاضر به پرداخت چنین 
هزینه هایی نیست یا حداقل تا به حال چنین نشان داده است؛ حتی اگر 

برخی آن را نشانه عقب نشینی بدانند.

صادقی: اصلاح طلبان منتظرِ بدون عمل نیستند
محمود صادقی: اصلاح طلبان، منتظر به این معنا که بی عمل باشــند 
و ببینند آنها چه اقدامی می کنند، نیســتند اما مولفه فوق در نوع کنش 
اصلاح طلبان تاثیر دارد. اگر نظام با توجه به شــرایط گذشته، خودش 
به این جمع بندی رســیده باشــد که یکی از دلایل کاهش مشارکت، 
محدودیت هایی است که برای احزاب و حضور کاندیداها ایجاد کرده، 
باید فضا را بازتر کند، از این روی اصلاح طلبان رغبت بیشــتری برای 
تعامل برایشان به وجود می آید اما اگر احساس کنند فضا، بسته تر می 
شود، ممکن است فاز کنش ها هم تغییر پیدا کرده و گرایش به سمت 

آن طیف رادیکالی، افزایش پیدا کند.

کنایه  ابطحي به سایبري ها: فدایي طالبان نشوید!
عضو مجمع روحانیــون مبارز با بیان اینکه پنجشــیر مداخله نظامي 

نمي خواهــد و هیچ کس هم تا به حال چنین ادعایي نکرده و این دروغ 
ساخته پرداخته ذهن خود سایبري هاست، نوشت: حرف ما این است که 

فدایي طالبان نشوید، اگر خودتان طالبان وطني و فکري نیستید.
ســیدمحمدعلي ابطحي، عضو مجمع روحانیون مبارز، در یادداشــتي 
تلگرامي نوشــت: بله من گذرنامه ندارم. هشتگ لازم نیست. به خاطر 
اتفاقات 88 سال هاست گذرنامه من و خیلي از دوستان، دست اطلاعات 
سپاه است و هرچه تلاش کرده ایم به ما نمي دهند.وقتي میگم به لشکر 
ســایبري سواد رسانه اي یاد بدهید، یعني به آنها بگویید با سرچ گوگل 
تاریخدان و سیاست مدار نمي شوند.در این مزه بازي جدید که نوشته اند 
اصلاح طلبان بروند پنجشیر، من نوشته بودم گذرنامه ندارم، فکر کرده 
بودند من هیچ وقت گذرنامه نداشــته ام. طفلکي هاي خودمحقق پندار و 
خودپوآرو پندار جواب هاي جالبي داده بودند:یکي سرچ کرده بود که من 
همراه آقاي خاتمي ۲0 ســال پیش در مراسم تشییع مرحوم حافظ اسد 
شرکت کرده بودم. پس بیخود مي گویم گذرنامه ندارم.یکي نوشته بودم 

اگر گذرنامه ندارید چطور نوشته اید روز یازده سپتامبر در ابوظبي بودید.
یکي نوشــته پولش را من مي دهم.خلاصه نگــم براتون که چه طنز 
بازاري شده است.حالا که فرمانده بسیج فرموده اند ما چند میلیون نیروي 
انقلابي وارد عرصه مجازي کردیم که این فضا بزن در رو نباشد. لطفا 
به این دوستان ســایبري “بزن در رو” اندک سوادي و اندک ادبي هم 
یاد بدهید. به نفع خودتان و خودشــان هست.براي پول بیت المال که 
در اختیار این جماعت قرار مي دهید قیامت جواب لازم است.پنجشــیر 
مداخله نظامي نمي خواهد. هیچ کس هم تا به حال چنین ادعایي نکرده. 
این دروغ ساخته پرداخته ذهن خود سایبري ها است.حرف ما این است 

که فدایي طالبان نشوید. اگر خودتان طالبان وطني و فکري نیستید.

یک زن ایراني شهردار فرانکفورت آلمان شد
نرگس اسکندري-گرونبرگ به عنوان نخستین شهروند آلماني ایراني تبار 
در یک شــهر بزرگ در آلمان، به عنوان شــهردار انتخاب شد.نرگس 
اســکندري-گرونبرگ از حزب سبزها از سوي پارلمان منطقه اي شهر 
فرانکفورت به عنوان شــهردار فرانکفورت انتخاب شد. این سیاستمدار 
ایراني  - آلماني در ســال 1۹85 میلادي به فرانکفورت مهاجرت کرده 
بود.نرگس اســکندري-گرونبرگ که 5۶ ســال دارد، در سال 1۹85 
میلادي از تهران به فرانکفورت مهاجرت کرد. او فارغ التحصیل دکتراي 
رشته روان شناسي در دانشگاه فرانکفورت است و در شغل اصلي خود، 

در مطب خود به عنوان روان شناس، فعال است.

اولین انتقاد روزنامه کیهان به دولت رئیسي
انتصاب یک مدیر نجومی بگیر با ســابقه حقوق ۷0 میلیون تومانی به 
اســتانداری سیستان و بلوچســتان انتقاد ناظران سیاسی و رسانه ای را 

برانگیخت. دو روز پیش هیات دولت پس از بررســی سوابق اجرایی و 
مدیریتی حســین مدرس خیابانی، به وی به عنوان استاندار سیستان و 
بلوچستان رأی اعتماد داد. انتصاب مدرس خیابانی در این پست در حالی 
رخ داد که پیش از این مدیرعامل شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاری 
امید )وابسته به بانک سپه( بوده و انتشار فیش حقوقی وی خبرساز شده 
بود. براساس گزارشــی که خبرگزاری فارس اوایل شهریور ماه امسال 
منتشر کرد، در فیش حقوقی تیرماه 1۴00 ایشان به عنوان مدیرعامل 
شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاری امید )وابسته به بانک سپه( مبالغ 
حقــوق پایــه ۲۲3.1۷۲.۶۹۴ ریال، حق جــذب 5۲.110.815 ریال و 
فوق العاده شــغل ۹3.۷۹۹.۴۶5 ریال درج شده و همچنین مبلغ اضافه 
کاری تیرماه 13۹۹ وی 31۲.5۲۹.۹38 ریال بوده اســت. براین اساس 
در فیش تیرماه جمع حقوق و مزایای مدیرعامل شرکت گروه مدیریت 
سرمایه گذاری امید، به غیر از فیش تجمیعی تیرماه ۷00.0۷۹.3۹۷ ریال 
درج شــده است. در فیش تجمیعی تیرماه وی نیز در مجموع بابت حق 
ماموریت و کارانه مبلغ ۴۷5.۶53.13۷ ریال درج شــده است که مبلغ 
100.00۹.580 ریال مربوط بــه ماموریت و مبلغ 3۷5.۶۴3.55۷ ریال 
مربوط به کارانه بوده اســت. همزمان در این گزارش توضیحات معاون 
مالی و اداری شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاری امید نیز منتشر شده 
بود که بر قانونی بودن این حقوق ۷0 میلیون تومانی تاکید می کرد. حتی 
در صورتی که حقوق آنچنانی ایشــان صورت قانونی داشته باشد جای 
این سؤال هست که آیا انتصاب ایشان به استانداری یکی از محروم ترین 
استان های کشور اقدام بایسته ای است؟ و با اهداف و آرمان های دولت 

سیزدهم همخوانی دارد؟!
گفتنی است حسین مدرس خیابانی در مهر 13۹۹ به عنوان مدیرعامل 
گروه مدیریت سرمایه گذاری امید وابسته به بانک سپه منصوب شد، اما 
پیش از آن و از خرداد 13۹8 تا اواخر اردیبهشت 13۹۹ و در زمان ریاست 
رحمانی بر وزارت صمت قائم مقام وزیر صمت در امور بازرگانی بود که 
پس از برکناری رحمانی از وزارت صمت، طی حکمی از طرف حســن 
روحانی رئیس جمهور وقت، در ۲۲ اردیبهشت 13۹۹ به عنوان سرپرست 
وزارت صمت منصوب شد. مدرس خیابانی در مرداد ماه سال 13۹۹ رای 
اعتماد از نمایندگان مجلس شورای اسلامی برای تصدی وزارت صنعت، 
معدن و تجارت را اخذ نکرد و براین اساس پس از مدتی یعنی در مهرماه 

13۹۹ به عنوان مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری امید منصوب شد.

حقیقت پور: کساني که براي شرکت در کنسرت به ترکیه سفر 
مي کنند مستحق دریافت یارانه نیستند

نماینده دوره نهم مجلس شــورای اســلامی گفت: کسانی که برای 
شرکت در یک کنسرت و خوشگذرانی هایشان به ترکیه سفر و پول های 
هنگفتــی را برای این منظور هزینه می کنند، مســتحق دریافت یارانه 

نیستند. منصور حقیقت پور گفت: در هفته گذشته عده ای برای شرکت 
در یک کنسرت و خوشگذرانی در کشور ترکیه به این کشور سفر کردند 
و گفته می شــود، هزینه ســفر آن ها مجموعاً 1۲0 میلیارد تومان شده 
است. وی افزود: کسانی که برای شرکت در کنسرت و خوشگذرانی های 
خود چنین هزینه های هنگفتی می کنند، مستحق دریافت یارانه نیستند.

نماینده دوره نهم مجلس شــورای اســلامی اظهار داشت: ما امروز در 
بســیاری موارد شــاهدیم که مردم قادر به تأمین هزینه های درمانی و 
معیشتی خود نیستند آن گاه عده ای برای خوشگذرانی های خود چنین 
مبالغ زیادی را هزینه می کنند. حقیقت پور خاطرنشــان کرد: باید یارانه 
آشــکار و پنهان این گونه افراد را که در قالــب یارانه نقدی و یا یارانه 
انرژی دریافت می کنند قطع شود چرا که این گونه افراد مستحق دریافت 
هیچ گونه یارانه ای حتی به صورت یارانه های پنهان به اشکال مختلف 
نیستند. وی افزود: از سوی دیگر باید مشخص شود که منابع درآمدی 
این قبیل افراد کجاســت که قادر به تأمین این گونه هزینه ها هستند و 

برای خوشگذرانی خود این گونه هزینه می کنند.

فعال اصولگرا: تفکر طالبان »وهابي« است
حسین کنعاني مقدم گفت: تفکر طالبانیسم و مغایرت آن با تفکر شیعه. 
وقتي آن ها بحث شــریعت را مطرح مي کنند، در مذهب شیعه، مبحث 
شــریعت با توجه به زمان و مکان و اجتهاد بر مبناي شریعت اسلامي 
مبتني بر ســنت پیامبر و ائمه اســت. اما طالبان بحث زمان و مکان را 
مطرح نمي کنند و به نوعي یک رویکرد برگشــت به عقب و وهابیت را 
مدنظر دارند.فعال سیاسي اصولگرا در خصوص سیاست ایران در برخورد 
با طالبان به خبرنگار دیده بان ایران گفت: مساله طالبان باید از سه منظر 
مورد بررسي قرار بگیرد. منظر اول، تفکر طالبانیسم و مغایرت آن با تفکر 
شیعه. وقتي آن ها بحث شــریعت را مطرح مي کنند، در مذهب شیعه، 
مبحث شــریعت با توجه به زمان و مکان و اجتهاد بر مبناي شــریعت 
اسلامي مبتني بر سنت پیامبر و ائمه است.کنعاني مقدم خاطرنشان کرد: 
اما طالبان بحث زمان و مکان را مطرح نمي کنند و به نوعي یک رویکرد 
برگشت به عقب و وهابیت را مدنظر دارند. از منظر دوم تشکیل حکومت 
است. مقام معظم رهبري در این خصوص تکلیف را مشخص کرده اند 
که ما طرفدار مردم افغانســتان هستیم و مردم افغانستان اگر دولتي را 
انتخاب کنند که فراگیر باشــد حتي اگر بخشي از آن طالبان باشد، ما 
حرف مردم افغانستان را مبنا قرار مي دهیم. مساله سوم افغانستان تبدیل 
نشــدن به محلي براي پرورش تروریسم و داعش شود که باعث ایجاد 
ناامني براي کشــور ما شوند. قطعا با این موضوع مقابله مي کنیم. اجازه 
نمي دهیم مرزهاي ما به جولانگاه گروه هاي تکفیري نظیر داعش تبدیل 

شود.
منبع: تابناک
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